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Aprenen alimentació saludable al Mercat Plataforma marina de processos del Castor
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 “Flora rara, endèmica i amenaçada de Vinaròs”

“VIII Degustació Gastronòmica Internacional” llena a rebosarFestivitat del Pilar

Diumenge, tots a la Caminada popular 

Novetats d'aquesta tardor
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X.Flores

Vinaròs va tancar dimenge la progra-
mació del 770 aniversari de la Carta 
de població amb una multitudinària 
festa popular de l'arròs que va servir, 
a més, com a presentació de les jor-
nades gastronòmiques “Novembre, 
mes dels arrossos”. L'escenari va ser 
la pèrgola del renovat passeig marí-
tim, al costat de l'antic col·legi Sant 
Sebastià, on els milers d'assistents 
van poder gaudir d'una degustació 

de diferents arrossos a un preu mò-
dic i a l'aire lliure, realitzada per dotze 
restaurants de Vinaròs que van mos-
trar a tots la seva bona gastronomia. 
El dia va acompanyar i la degustació 
va ser especialment multitudinària. 
Van haver-hi també parades de pas-
tisseria i altres tipus, i es va comptar 
amb l'actuació dels Tigres del Cervol. 
Simbòlicament, aquest acte era el 
tret de sortida de les XVII Jornades 

dels arrossos, que s'iniciaran el dijo-
us 20 d'octubre i conclouran l’11 de 
desembre. En l'edició d'aquest any 
són 16 els restaurants que partici-
pen: La cocina de Javier Ramos, Ra-
fael lo cristalero, Vinya d´Alos, La Isla, 
Teruel, Restaurant Bergantin, El Lan-
gostino de Oro, L´Ermita, El mesón 
de la Mera, Mistral, Los Arcos, Limbo, 
La Olivera, Bona vista, Font de Sant 
Pere i Golf Panoramica. Aquesta ini-

ciativa de l’Associació d’Hosteleria de 
Vinaròs compta amb la col·laboració 
tècnica i financera de l’Ajuntament 
de Vinaròs a través del Patronat Mu-
nicipal de Turisme de Vinaròs. Aquest 
no ha estat l'únic acte gastronòmic 
popular que s'ha realitzat dintre dels 
actes de la Carta de població, ja que 
cal recordar que es va realitzar una 
fideuà popular fa tan solament uns 
dies, també a la pèrgola.

Una multitudinària Festa de l’arròs inicia el “Novembre, mes dels arrossos”
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Durante esta semana que acaba se ha desarrollado 
en el Mercado municipal una jornada denominada 
“Desayunos Saludables” donde han participado los 
alumnos de 4º curso de Primaria.
La campaña ha estado promovida y organizada por 
el Ayuntamiento de Vinaròs, la oficina Comarcal de 
Salud Pública y la Asociación de Comerciantes del 
Mercado. Su objetivo era el dar a conocer entre 
los escolares de 4º curso los ingredientes más 
adecuados para los desayunos más adecuados, 
tanto de los más pequeños de la familia como de 
los más mayores, con objeto de iniciar los niños 
en hábitos de alimentación saludables y prevenir 
la obesidad infantil, un problema que afecta 
cada día a más adolescentes debido a las males 
practicas alimenticias, aunque ellos no suelen 
ser nunca los responsables, pero son los que al 
final reciben las consecuencias. Muchos niños 
acuden al colegio con bollería empaquetada y lo 
que los profesionales de la educación denominan 
“desayunos fáciles” porque los podemos comprar 
en el súper en una cajita y tenemos para toda la 
semana con solo abrir el envase cada mañana.
En la jornada les han explicado a los alumnos 
que cada día deben hacer 5 comidas, cada una 
con unas características diferentes: el desayuno, 
el almuerzo a mitad de la mañana, la comida 

del mediodía, la merienda y la cena. Todo esto 
mientras los monitores les acompañaban por 
los distintos puestos del Mercado. Frente a cada 
parada se detenían y la monitora les explicaba lo 
más interesante de cada producto: las verduras, los 
pescados la carne, las propiedades y la importancia 
de cada uno de todos aquellos alimentos. Luego 
como ejemplo y para que no se les confundieran 
los términos les sirvieron un almuerzo saludable, 
como los que deberían tomar en su casa.

Estaba compuesto por un vaso de leche con 
cacao, una rebanada de pan untada con aceite 
de oliva y una loncha de jamón y luego una fruta, 
en nuestro caso un plátano. 

Algunos alumnos del colegio Misericordia invitaron 
también a sus madres a la actividad, a las que 
luego de atender a los niños y niñas se les dio una 
explicación invitándolas a participar, a degustar los 
desayunos preparados y a visitar todos los puestos.
La actividad ha sido organizada por el 
Ayuntamiento y diseñada y dirigida por la oficina 
de Salud Pública de la comarca. La asociación de 
comerciantes ha colaborado facilitando todos los 
productos que se han ofrecido, como pan, queso, 
jamón, fruta… 

Se ha tenido en cuenta las características de la 
edad de los alumnos, así como distintas moda-
lidades adecuadas a cada caso por problemas 
de alergias a determinados alimentos, celíacos o 
cuestiones religiosas con objeto de encontrar un 
“desayuno saludable” adecuado a cada unos de 
los alumnos y alumnas
Antes las maestras de estos alumnos les pasaron 
un cuestionario para determinar cuales son los 
alimentos más utilizados en la actualidad y dentro 
de un mes se les pasará otro cuestionario parecido 
para determinar si sus hábitos han cambiado y en 
la medida que lo hayan hecho.
Las maestras del colegio Misericordia mani-
festaban que el objetivo principal es educar 
a los niños y niñas de 4º curso de forma con-
veniente para que aprendan y sepan cual es 
una buena alimentación, adecuada a su actual 
fase de crecimiento y desarrollo y a ser posible 
que cree en ellos un hábito de comida sana. 
Estamos en una de las zonas privilegiadas para 
este tipo de alimentación y en el Mercado po-
demos encontrar frutas y verduras frescas del 
terreno, pescado fresco del mismo puerto, car-
nes y todos aquellos alimentos de primerísima 
calidad que contribuyen a una alimentación 
sana y económica. 

Juan Esteller Grañana

400 alumnos de Vinaròs aprenden alimentación saludable en el mercado municipal

Los alumnos se lo pasan bien mientras aprenden hábitos alimenticios saludables

Los vendedores del mercado muestran y explican las propiedades de sus productos 
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El Proyecto Castor avanza siguiendo 
los plazos previstos. El pasado vier-
nes zarpó desde el puerto de Corpus 
Christi (Texas) el top side de la plata-
forma de procesos. La estructura, de 
9.000 toneladas,  ha sido construi-
da por la empresa Kiewit. Paralela-
mente, el jacket ha sido construido 
en las instalaciones que la firma Dra-
gados Offshore tiene en Cádiz, desde 
donde saldrá con destino al puerto 
vinarocense. 
La fecha de llegada de ambas 
estructuras está prevista para el 10 
de noviembre, al igual que la grúa 
Heerema, la de mayor dimensión 
del mundo y que zarpará  desde el 
puerto de Rotterdam. Una vez en 
Vinaròs se procederá al ensamblaje 
de ambas partes durante un período 
de varias semanas.

Proyecto Castor
El Proyecto Castor consiste en la 
construcción de un almacén subte-
rráneo de gas natural aprovechando 
la formación geológica que existe en 
el fondo marino del mar Mediterrá-
neo, a más de 1.750 m. de profundi-
dad, a 22 km. de la costa de Vinaròs. 
La instalación energética está formada por 
tres elementos: la Plataforma Marina, el 
Gaseoducto de conexión y la Planta de 
Operaciones Terrestre Ignacio Pérez.
Con un coste de ejecución cercano a 
los 1.300 millones de euros, el Proyecto 
Castor tiene como objetivo mejorar la 
eficiencia y seguridad del sistema gasista 
español. Los accionistas del Proyecto 
Castor son el Grupo ACS y Castor Limited 
Partnership (CLP), a los que se sumará 
Enagás cuando la infraestructura entre 
en funcionamiento.

El Proyecto Castor instalará en los próximos días la plataforma marina de procesos

El cambio en las banderolas que luce 
en sus calles la ciudad de Vinaròs 
durante los actos festivos ha abierto 
nueva polémica entre socialistas 
y populares. El nuevo equipo de 
gobierno realizó esta inversión al 
entrar a gobernar, y desde el PSPV 
de Vinaròs se califica la medida como 
un despilfarro, mientras desde el PP 
se acusa a los socialistas de haber 
escondido durante sus ocho años en 
el gobierno la senyera de la Comunitat 
en favor de la de Catalunya.  
El edil del PSPV-PSOE de Vinaròs, 
Vicent Andreu Albiol, ha acusado 
al equipo de gobierno del PP de 
haber “despilfarrado” la cantidad 
de 1.600 euros en la adquisición de 
nuevas banderolas de la Comunitat 
Valenciana y de España. Los socialistas 
han mostrado su “total indignación” 

con el equipo de gobierno que lidera 
Juan Bautista Juan, y en especial con el 
edil de Economía y Hacienda, Ernesto 
Molinos, por lo que consideran una 
“burla” que éste hubiera anunciado 
esta semana “futuros recortes” para 
el presupuesto 2012 “y a la vez, 
comprobamos que este mismo gestor 
permite un capricho nacionalista 
del primer teniente de alcalde, Lluís 
Gandia, de 1.600 euros en banderolas 
para decorar las calles”.
Por su parte, Gandia ha salido al paso 
de estas declaraciones señalando 
que este gasto “no es un capricho 
nacionalista del primer teniente de 
alcalde sino una decisión del equipo 
de gobierno que tiene claro cuáles 
son nuestras señas de identidad, 
cosa que parece ser que el PSOE de 
Vinaròs sigue sin tener claro”.
Gandia también dijo que los 
socialistas “deberían saber que 
en el año 2000 el anterior equipo 
de gobierno del PP compró unas 
banderas valencianas para que 
fuesen colocadas en las calles de 
nuestra ciudad durante las fiestas de 
San Juan y San Pedro, banderas que 
desaparecieron del Ayuntamiento en 
el año 2003 cuando entró a gobernar 
el tripartito para volver a comprar 

banderas catalanas”.
Según el portavoz municipal, 
“durante ocho años el Partido 
Popular solicitó desde la oposición 
que en las calles de nuestra ciudad 
ondearan durante las fiestas de San 
Juan y San Pedro nuestra senyera y 
no la de una Comunidad Autonóma 
vecina”.
Gandia, tras recordar “los más de 
750.000 euros que dejó sin pagar 
y sin consignación presupuestaria” 
el anterior equipo de gobierno, ha 

señalado que “es curioso ver como 
para Albiol que el anterior equipo 
de gobierno se gastara 4.500 euros 
invitando a 54 personas en la cena 
de gala del langostino, contratara 
orquestas por 11.000 euros para la 
Fiesta del langostino de verano, 1.000 
euros en rosas o todos los concejales 
del equipo de gobierno dispusieran 
de teléfono móvil con cargo al 
Ayuntamiento no es una vergüenza y 
que en cambio sí que se lo parezca la 
senyera de nuestra Comunidad”.

Los socialistas dicen que el cambio es un “despilfarro” y los populares acusan al PSPV de haber “escondido” la senyera durante años 

El cambio de banderolas genera polémica 

El 'top side' de la plataforma de procesos ha salido de Texas

Subscriviu-vos a 
El Diariet
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Els candidats de la coalició Compromís per a la 
circumscripció de Castelló a les Eleccions Generals 
del 20N, Juan Gomis, Juan Manuel Segarra, Jordi Julià 
i Roger Mira, es van presentar a Vinaròs i van mostrar 
el seu optimisme a repetir els resultats dels últims 
comicis municipals i autonòmics. El cap de llista 
per Castelló al Congrés, Roger Mira, va indicar que 
la formació està “en procés de consolidar un tercer 
espai” com alternativa a PP i PSOE, recordant els 
bons resultats obtinguts al maig. Mira va assenyalar 
que va tenir molt en compte les problemàtiques que 
afecten al Baix Maestrat, com són la implantació dels 
trens de Rodalies o l'increment dels robatoris en el 
camp, a més de defensar la necessitat del corredor 

mediterrani evitant que sigui pel centre o la dació 
per pagament en el tema dels habitatges. Altres 
propostes electorals de Compromís es refereixen 
a posar fre a l'augment de l'atur amb accions com 
l'eliminació de la morositat pública, la promoció i 
el foment de la innovació, afavorint la contractació 
de joves titulats universitaris, a més de facilitar 
mesures d'accés al crèdit per a les petites empreses 
i el foment de creació de noves empreses facilitant 
la tramitació amb una finestreta única. Per la seva 
banda, el candidat al Senat per Castelló, Jordi Julià, 
va dir que Compromís advoca per defensar una 
reforma constitucional que el doti de contingut o 
que el suprimeixi.

Compromís presenta a Vinaròs els seus candidats per Castelló a les eleccions 

El portavoz del equipo de gobierno del Ayunta-
miento de Vinaròs ha lamentado que “el PSOE sola-
mente se acuerda de los trenes de Cercanías cuan-
do llegan elecciones, un hecho que demuestra lo 
poco que les importa a los socialistas las comuni-
caciones ferroviarias en el norte de Castelló”. 
Gandia ha manifestado que “en la rueda de prensa 
de hoy en Vinaròs el candidato socialista Ximo Puig 
debería de haber explicado los motivos por los que el 
Ministerio de Fomento lleva más de un año de retraso 
para iniciar el plan de viabilidad de la línea de Cercanías 

Vinaròs-Castelló que prometieron en abril del 2010”. 
En ese mismo sentido el portavoz municipal 
ha recordado que “en el Plan Cercanías de 
la Comunidad Valenciana 2010-2020 se dice 
claramente que es el Ministerio de Fomento quien 
debe realizar el estudio de viabilidad, por tanto es 
el Ministerio del PSOE quien está incumpliendo los 
plazos y lo prometido a los ciudadanos del norte 
de la provincia”. 
Gandia dijo que el PSOE "nunca ha apoyado la 
campaña de Cercanías Ahora porque sabía que el 

Ministerio del Sr. Blanco nunca daría una solución 
a un problema que sufren centenares de jóvenes 
todas las semanas y que cuesta mucho dinero a las 
familias de nuestra comarca”. 
Para finalizar el portavoz municipal indicaba que 
“solamente con un gobierno central del Partido 
Popular el estudio de viabilidad y los trenes de 
Cercanías serán una realidad, porque es nuestro 
compromiso, así lo hemos dicho durante todos 
estos años y así será si Mariano Rajoy llega a la 
Moncloa el próximo 20 de noviembre”. 

Gandia dice que el PSOE “solo se acuerda de los Cercanías cuando llegan elecciones”

El PSPV-PSOE ha presentado los candidatos 
provinciales al Congreso, Ximo Puig y Ruth Sanz y 
al Senado, Jordi Romeu, y mostró su compromiso 
para exigir en Madrid la mejora de las 
infraestructuras de la comarca. Puig recordó que 

los socialistas han sido los primeros en presentar 
la lista electoral y destacó que “queremos ir a 
Madrid a decidir a favor de esta tierra”, recordando 
que la mayoría de candidatos proceden de la 
política municipal, por lo que “tienen capacidad 
para trasladar las principales problemáticas 
que afectan a nuestras localidades". Respecto al 
programa electoral, dijo que “hablaremos con la 
gente para mejorarlo y vamos a comprometernos 
a fondo con la sociedad de estas comarcas”. 
Apuntó que en estas elecciones “nos jugamos 
más que en otras ocasiones, porque nos jugamos 
salir de la crisis”. En este sentido, dijo que en estos 
momentos lo que hace falta “es decir exactamente 
las prioridades y lo que es prescindible, y nosotros 
apostamos por no recortar en sanidad ni en 
educación, por no recortar el estado del bienestar 
y que paguen más aquellos que más tienen”.

Recordó además que el día 19 tendrá lugar 
la aprobación por parte de la Unión Europea 
de un corredor mediterráneo que calificó de 
“fundamental” para la provincia de Castelló. Puig 
cifró en 4200 millones de euros lo que puede 
significar que esta infraestructura sea realidad 
en la provincia. “Significará más progreso, más 
bienestar y más empleo”, aseguró.
Y agradeció el trabajo realizado por el senador 
Batiste Cardona, “un modelo de senador que nunca 
ha olvidado sus orígenes” y anunció el desbloqueo 
del tramo Rafels-Morella.
Respecto al estudio de viabilidad de Cercanías, 
dijo que continuará exigiendo a Fomento 
celeridad en su presentación, pero indicó 
también que la Generalitat debe tener en 
Castelló “alguna política ferroviaria como sí la 
tiene en Alacant”.

El PSPV-PSOE presenta en Vinaròs sus candidatos al Congreso y al Senado

Els candidats de Compromís, amb Domènec Fontanet
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Assemblea 
de la 
Mancomunitat

Històrica assemblea de la Mancomunitat a l'ajuntament de La Jana, amb temes importants com els 
camins rurals 2011 i 2012, el nou projecte Caminos naturales Territorio Sénia i les ajudes del CDR: 
Titulats, agrobotigues, emprenedors i indústria. Però el més destacat fou la presència de tots els 
alcaldes (24) i 2 dels que estan en procés d'integració.

Los aficionados mayores de edad y que se 
encuentren en condiciones físicas adecuadas 
podrán correr ante el toro 'Ratón' el próximo 
sábado en Vinaròs (Castellón), según han 
confirmado a EFE responsables de las entidades 
organizadoras del festejo.
A diferencia de lo sucedido en las dos últimas 
actuaciones de este astado en las localidades 
valencianas de Sueca y Canals, donde únicamente 
saltaron al ruedo recortadores experimentados, en 
este festejo no se pondrán límites a la participación 
más allá de los mencionados.
La actuación del toro 'Ratón' en la plaza de Vinaròs 
está anunciada como “la presentación en la 
comarca del Baix Maestrat del legendario y temido 
toro”, y tendrá lugar tras la suelta de seis vacas y 
dos toros, uno de ellos embolado.
La organización del festejo correrá a cargo 
de la empresa BV, iniciales del empresario 
taurino Bernardo del Valle, y cuenta con la 
colaboración del Ayuntamiento y la peña 
taurina local Pan y Toros.
Representantes de estas tres entidades han 
confirmado a EFE que en el festejo podrán 
participar de forma activa todos los aficionados 
mayores de edad y en buenas condiciones 
físicas. “Habrá voluntarios, como es preceptivo, 
vigilando que quienes entren al ruedo no sean 
menores y estén en buenas condiciones físicas”, 
ha explicado a EFE Del Valle. “Este toro es un 
anciano, ahora mismo hay otros mucho mejores, 

pero la prensa se ha encargado de darle fama 
porque ha ocasionado dos muertes a personas 
que no estaban en condiciones. Cualquier vaca 
de las que van a salir puede herir”, ha asegurado 
el empresario. Asimismo, ha advertido de que “no 
existen los recortadores profesionales sino chicos 
más o menos expertos”, por lo que se permitirá el 
acceso al ruedo a los “mayores de edad que estén 
en buenas condiciones físicas”.
Del Valle ha defendido la vistosidad de “un festejo 
tradicional de más de 200 años de antigüedad” 
frente al morbo de quienes se acercan a los 'bous 
al carrer' para ver “una muerte en directo”.
El Ayuntamiento de Vinaròs cederá de forma 
gratuita la plaza de toros al empresario para la 
celebración del festejo. La concejal de Fiestas, 
Carla Miralles, ha explicado a EFE que “en principio 
no se va a limitar el acceso de los aficionados, 
es decisión y voluntad de cada uno”, si bien ha 
considerado que los participantes suelen ser 
conscientes de la peligrosidad de los toros y que 
su presencia suele reducirse en comparación 
con la exhibición de vaquillas. “El empresario 
ya lleva a gente que sabe mover al toro, que se 
dedica a eso y que está con todos los sentidos 
en la plaza, pero siempre habrá riesgo, como 
en cualquier espectáculo taurino”, ha añadido.
También el presidente de la agrupación local Pan 
y Toros, Máximo Adell, ha apuntado a EFE que en 
este festejo podrá participar “cualquiera que esté 
en condiciones”, a diferencia de las anteriores 

actuaciones del afamado toro. La presencia 
de 'Ratón' en esta localidad  castellonense ha 
despertado el interés de numerosas peñas de la 
provincia y del sur de Tarragona, de modo que ya 
se han vendido más de 3.000 localidades de las 
poco más de 4.000 disponibles; el precio es de 
cinco euros para niños de 5 a 10 años y de diez 
para el resto de aficionados.
La presencia de medios de comunicación no 
se prevé tan numerosa como en los anteriores 
festejos en los que participó 'Ratón', especialmente 
en los de Sueca y Canals, celebrados entre agosto y 
septiembre pasados. Ambos tuvieron lugar tras el 
incidente mortal que protagonizó este astado en 
la plaza de Xàtiva el 14 de agosto, el segundo tras 
el registrado en Sagunto en 2006, además de otras 
cinco cornadas de gravedad. 

Los aficionados podrán correr ante el toro 'Ratón' el sábado 
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X.Flores

Salvador Quinzá Macip | Secretario de la Federación de Cofradías de Semana Santa de Vinaròs

AB )Jow0td METEOROLOGIA

Per Domingo Callariza

VINARÒSde

Índex UV

Humitat

Temperatura

des del 12/10 al 18/10 Informació facilitada per  www.meteov inaros.com

Pluja

La ciudad de Vinaròs despidió el lunes de manera 
multitudinaria en la iglesia Arciprestal a Rodrigo 
Juárez “Rodri”, jugador de fútbol sala del equipo 
juvenil compartido del Castell de Peñíscola FS y 
Benicarló FS.  El féretro de Rodri llegó a la iglesia 
portado a hombros por parte de sus compañeros 
del instituto José Vilaplana de Vinaròs, así como por 

los compañeros del fútbol sala. El joven falleció el 
pasado sábado, a las 11 de la mañana en el Hospital 
La Fe de València, tras detectársele una grave 
enfermedad durante la pretemporada y no poder 
superar el transplante de corazón al que había sido 
sometido la noche del pasado lunes. El entierro 
tuvo lugar a las 11 de la mañana y estuvieron 

presentes los alcaldes de Vinaròs, Benicarló y 
Peníscola, Juan Bautista Juan, Marcelino Domingo 
y Andrés Martínez respectivamente, y también el 
director del Instituto Provincial de Deportes de 
Castelló, Manuel Gual, así como los presidentes de 
la gestora del Benicarló FS y del Castell de Peníscola 
FS, y  directivos y jugadores de ambos conjuntos.

Multitudinario 
adiós a Rodri
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Redacció En la plaza de la Iglesia se tendría 
que reparar por parte de la Brigada 

de obras todas las baldosas que están 
rotas o sueltas y así prevenir alguna 

posible caída de algún viandante  

HOY POR MÍ... 
MAÑANA PUEDE QUE POR TI 

 
SON MUCHOS AÑOS LUCHANDO CONTRA 

LAS BARRERAS ARQUITECTÓNICAS Y SE VEN 
FRUTOS SOLIDARIOS CONSEGUIDOS

 
¡SUSPENDIDO EN SOLIDARIDAD!

FOTODENUNCIA

Es un mensaje de Cocemfe Maestrat y 
Concejalía de Discapacidad

ACTUALITAT

El sindicat UGT ha manifestat en un comunicat 
que està en contra de qualsevol retall o ajust en 
els pressupostos destinats a educació i que així 
ho ha plantejat al Consell Escolar Municipal i, per 
escrit, a l’alcalde de la ciutat.
Segons aquest sindicat, aquest plantejament ha 
estat en relació al conveni de l’Ajuntament amb 
la Fundació Isonomia i en política de beques de 
menjador escolar de la Conselleria d’Educació, 
una activitat que, apunten “es pot situar a l’àmbit 
de l’excel·lència, amb el compromís social i 
l’educació en valors, i que ve desenvolupant-se 
a Vinaròs des de 2003 fruit d’un conveni entre 
la Fundació Isonomia i l’Ajuntament i que des 
d’aleshores, hi ha hagut una intensa activitat, ja 
siga vinculada al seminari de violència de gènere, 
a l’educació des de la perspectiva de gènere i 
l’edició d’unitats didàctiques i quaderns amb les 

conclusions”.
En aquest moment, l’Ajuntament i la Fundació 
estan negociant la continuïtat del conveni i 
segons UGT “sembla que l’equip de govern 
pretén reduir l’import de la seua aportació”. 
Pel que fa a les beques de menjador, UGT 
ha demanat la gestió de l’alcalde de Vinaròs, 
davant la Conselleria d’Educació, “als efectes de 
que aquesta resolga d’ofici els casos d’alumnes 
amb dret a beca i que, per errors no imputables 
a l’interessat, se’ls ha denegat” i també que 
per part de l’administració local “se facen 
les corresponents comprovacions a la fi de 
dictaminar si, entre l’alumnat que ha quedat 
exclòs de la concessió de beques del servei de 
menjador, n’hi ha situacions socioeconòmiques 
desfavorables o de risc social que demanden 
alguna intervenció d’ajuda”.

UGT demana que no s’apliquen retallades en el conveni 
amb la Fundació Isonomia ni en les beques de menjador 

Seguiu al Vinaròs.News 
www.vinarosnews.net
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Nova reina Locura

Pilarica

Felicitats �
Fen tradició

Fen tradició
De ruta per les sis mamelles de 
Sant Pere de Canet lo RoigCom tots els anys la tradició continua, 

Sebastian Vizcarro i Eusebio Aguayo a la 
ermita del Remei d’Alcanar a buscar l’arròs

La Banda 
de 
tambores 
y cornetas 
del Jesús 
Cautivo 
tocó en el 
cuartel de 
la Guardia 
Civil en la 
celebración 
de los actos 
del dia del 
Pilar

El passat 8 d’octubre es van casar Joan 
i Cristina, i per això els seus familiars i 
amics, que els estimem molt, els desitgem 
moltíssima felicitat i que ho passen molt 
bé al viatge de noces a la Índia!

La comparsa Locura va fer la presentació 
de la nova reina per al Carnaval 2012: 
Marina Figueres.

El dia del Pilar, 
al Centre de la 
tercera edat es 
va fer ball de 
mantó. 
Fotos: Aparicio

Ball de 
mantó
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Degustación Gastronòmica

Felicitats �Despedida

Felicitats

Ni fu ni fa

Els Xocolaters

La Morterada

Comida

Els regidors de l’Ajuntament van assistir a la 
Degustació Gastronòmica Internacional

La Sra. Dolores 
compleix 95 

anys amb salut. 
Felicitats!

El pasado domingo día 16 de 
octubre los miembros de la 
“Banda de bombos y tambores de 
la Serena Majestad del Crist dels 
Mariners” se reunieron en 
una exquisita comida de amistad

Paella de la comparsa Els Xocolaters que degustamos  en la ermita

FO
TO

 M
at

eu
 B

el
trá

n

La colonia alemana 
de Cala Puntal 
despidió el verano 
junto a sus vecinos de 
esta zona de Vinaròs

Moltes 
felicitats 
Alicia!

Dissabte passat dia 15 la comparsa 
‘Ni fu ni fa’ va fer l'elecció de la 
seua Reina, Isolina Fora, i Reina 
infantil, Judith Comes, per al pròxim 
Carnestoltes 2012, realitzant l'entrega 
de bandes les reines ixents Ros-Mari 
Vizcarro i María Loras.  En el mateix 
acte es va 
presentar el 
vestit que lluirà 
la comparsa en 
el carnestoltes, 
tot això 
controlat i 
dirigit per la 
presidenta 
"Lolín Beltran".

La Comparsa La Morterada se reunieron para 
despedir a la Reina del 2011 Anabel y dar la 
bienvenida a la Reina del 2012, Silvia, y a la 
Reina Infantil Judith
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Salvador Quinzá Macip

SOCIETAT

El pasado día 12 se celebraba la festividad de 
Nuestra Señora del Pilar. La Virgen del Pilar es 
patrona de toda la hispanidad, patrona de la 
Guardia Civil, fiesta nacional, y se celebraba en esta 
onomástica, el “día de las fuerzas armadas”. No es 
la Patrona de España como dicen algunos, ya que 
el día de la celebración de la patrona de España 
corresponde al 08 de diciembre, celebración de la 
Inmaculada Concepción.
Para uno que lleva en su sangre, sangre aragonesa, la 
cual me viene por medio de mi abuela materna Dña. 
Pilar Romeu de Macip, escribir de esta festividad y 
de la “Pilarica” como también se le conoce, es entrar 
en gratos y emocionantes recuerdos.
Como cada año, conjuntamente los “Mayorales 
de la C/. Pilar” y el “Centro Aragonés de Vinaròs”, 
festejaron este día por medio de una “misa baturra”, 
entre otros festejos.
Fue emocionante, el ver como en una parroquia de 
la Arciprestal de La Asunción, esta se llenaba para 

ver y escuchar esta misa, con cantos de jotas, y con 
el baile de una jota en el presbiterio, dedicadas 
esta a la Virgen del Pilar.
Para que conozcamos un poco la tradición de 
Nuestra Señora del Pilar, les solicito a nuestros 
amables lectores del “Diariet”, que lean atentamen-
te lo siguiente:
“Según una antiquísima y venerada tradición, la 
Virgen cuando aún vivía en carne mortal, vino a 
Zaragoza, trayendo una columna o pilar como 
signo de su presencia. Esta tradición encontró su 
expresión cultural en la misa y en el oficio que, 
para toda España, decretó Clemente XII. Pío VII 
elevó la categoría litúrgica de la fiesta. Pío XII 
otorgó a todas las naciones suramericanas la 
posibilidad de celebrar la misma misa que se 
celebraba en España”.
Mientras tanto, como católico y creyente, pido que 
la Virgen del Pilar interceda por nosotros hasta el 
próximo año.                                   

Como inicio de curso, la junta directiva de la 
Sociedad Cultural y Recreativa de las “Amas de 
casa” de Vinaròs, encabezadas por su presidenta 
Dña. Tere Fonollosa, invitaba a Marisin Marcos y al 
que suscribe, a que se hablara en esta charla, sobre 
nuestras “Camaraes”. Estuvo también presente el 
actual presidente del Grup Folklòric “Les Camaraes” 
D. Gaspar Redó.
Tras la presentación del tema y realizando una 
exposición del porqué la publicación por la “Caixa 
Rural – Caixa Vinaròs” del libro de “La Historia de 
Les camaraes” escrito por Salvador Quinzá Macip, y 

prologado por D. Juan Bover Puig (+), se pasó a una 
proyección preparada ex profeso por el marido de 
Marisín, D. Lucas Gil. 
En la proyección pudimos ver y recordar aquel 
grupo de los años 70, en que ganó el festival de 
“Coros y Danzas” en la final de Madrid.
A continuación vimos unas imágenes del 
homenaje que se le rindió a Dña. Rosa Landeta 
Albalat con fecha de 12/06/2004, con  entrevista a 
la fundadora del grupo Dña. Rosa Landete Albalat 
realizada por Salvador Quinzá y con imágenes 
de C-56, seguidamente vimos al mantenedor de 
este homenaje a Rosa, D. Joaquín Simó Federico, 
el cual realizó una somera explicación de la salida 
del grupo y en recuerdo a Rosa. Finalizaba esta 
parte de la charla, con la proyección del baile de 
la “Camarà”, por los mismos componentes de los 
años 70 en el festival de Madrid.
Posteriormente se aprovechaba la exposición de 
un traje femenino de “Camarà”, para que Marisin 
explicara cada uno de los detalles del traje, intervi-
niendo también la presidenta Tere Fonollosa.
Hubo un buen ambiente en los ruegos y 

preguntas, y aprovechando que teníamos a 
Marisín Marcos, para mi, auténtica “Alma Mater” 
de “Les Camaraes” desde que se “retirara” Rosa, 
y a su esposo Lucas, solicité hicieran sonar les 
“castañetes i el caracol”, entonces Marisín pidió 
la participación de todas las “Amas de casa”, que 
llenaban todo su local social, y tras el canto de la 
“Camarà”, Marisín tocó les “castanyetes” y Lucas 
hizo sonar el “caracol”. Para mí, este momento, 
junto con los que hablamos y vimos a nuestra 
querida Rosa, fueron los momentos más emotivos 
de esta charla-coloquio.
En lo que a mi me toca, mi agradecimiento a la 
Asociación Cultural y Recreativa de las “Amas 
de casa”, las cuales nos obsequiaron a los tres 
participantes con un bello detalle de nuestra 
ciudad en una placa conmemorativa, y saben que 
pueden contar conmigo para lo que deseen.
Yo por mi parte, regalé a la asociación un libro 
dedicado y escrito por mí de “La Historia de Les 
Camaraes”.
Para finalizar se sirvió una merienda para todos, 
dando así por finalizada esta interesante jornada.

Charla-coloquio sobre “Les Camaraes” en el local social de las “Amas de casa” de Vinaròs

Se celebró la festividad de Nuestra Señora del Pilar

Sempre actualitat, sempre www.fotospai.com
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Samuel Verge

SOCIETAT

En su octava edición la “Degustació 
Gastronòmica Internacional” nos 
volvió a sorprender tanto en forma 
como en contenido. Organizada 
por la asociación “Per més vida”, la 
muestra se ubicó en esta edición 
en la Pérgola del Paseo iniciando 
su programa a las 11 de la mañana 
del festivo 12 de octubre y 
prolongándose hasta las 14h. Un día 
fabulosamente veraniego y la nueva 
ubicación ayudaron a acrecentar el 
ya habitualmente numeroso público, 
que no solo degustó las recetas 
ofrecidas, sino que venía preparado 
con cestas y platos para compartir en 
sus casas. En esta edición se contó con 
la presencia de hasta 9 concejales de 
diversos partidos de la Corporación 
municipal que quisieron presenciar 
en directo el acto. Colaborando con 
un euro por ración, el público tuvo 
la oportunidad de probar inusuales 
delicias culinarias de Venezuela, 
República Dominicana, Alemania, 
Argentina, Ecuador, Colombia y 
España. En el circuito se encontraba 
también un estand donde se podía 
apagar la sed con cócteles sin alcohol. 
La nueva asociación “Rescata-2” 
dedicada a la ayuda al toxicómano 

y marginados estuvo presente en 
la edición, ya que los fondos de la 
aportación solidaria de las raciones 
se destinarán íntegramente a la 
puesta en marcha de una casa de 
acogida para mujeres. Se trata de 
un esfuerzo que irá destinado a 
apoyar a mujeres con una situación 
social difícil, tratando de ofrecerles 
alternativas de ocupación, apoyo 
emocional y de diversa índole así 
como un techo provisional para que 
consigan rehacer su vida. 
De nuevo el programa se alternaba 
con algunos bailes folclóricos que 
este año representaron con su 
colorido y músicas étnicas, a Ecuador, 
España y Colombia.
Así pues concluyó esta muestra 
organizada por la Asociación “Per 
més vida” que despegó desde la 
iglesia Evangélica de la Av. Tarragona 
de la localidad y con marcado 
carácter social en toda su actividad. 
Como se dijo desde la presentación, 
este es un grano de arena más con el 
propósito de ayudar a la integración 
social y cultural y sobretodo a 
aportar una esperanza sólida en una 
sociedad demasiado materialista y 
egocéntrica. 

“VIII Degustació Gastronòmica Internacional” llena a rebosar
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Indudablemente el mundo de la discapacidad 
sufre, aún en los comienzos del siglo XXI, 
sustanciales diferencias con respecto al 
mundo normalizado. Son muchos los 
estereotipos y estigmas que, de manera 
caprichosa unas veces, de manera mal 
intencionada otras, sin criterio alguno e 
ignorancia absoluta en la mayoría de los 
casos, se emplean para definir al mundo 
de los diferentes. No por repetirlo mil veces 
somos capaces de luchar para transformar el 
mundo de la discapacidad, disminuyendo sus 
infinitas diferencias con respecto al resto de 
los mortales.  
La sociedad en su conjunto necesita de una 
profunda concienciación con respecto a la 
singular problemática de los discapacitados. 
Es necesario que todos los estamentos 
educativos se impliquen en la integración 
del colectivo; pero no solo estos, también 
la sociedad civil en general, luchando y 
contribuyendo a que las legislación existente 
del colectivo sea conocida y se exija el 
cumplimiento de la misma en todo aquello 
que hace referencia a cuestiones elementales 
como igualdad, respeto e integración.
Cambiar una sociedad para que sea capaz de 
transformar la dependencia actual del dis-
capacitado en independencia, convierta de 
manera natural las barreras arquitectónicas 
en accesibilidad para todos y transforme las 
desigualdades en igualdad de oportunida-
des, requiere de una progresiva y profunda 
transformación del entorno sociocultural de 
la misma. Dicha transformación no se podrá 
llevar a cabo sin que el mundo mismo de la 
discapacidad se implique e involucre en esta  
ardua tarea. “Juntos podemos”.  
Colaborar a través de las asociaciones que 
trabajan a favor del mundo de la discapaci-
dad es una fórmula adecuada para conseguir 
estos propósitos. Para ello, es necesario que 
se realice un trabajo conjunto y coordinado 
entre las diferentes asociaciones. Actualmen-
te, salvo excepciones, trabajan aisladamente, 
cada asociación con sus normas, estatutos, 
objetivos, etc. Todas luchan por lograr mejo-

ras sensibles en las personas discapacitadas 
y en los diversos terrenos: integración, in-
formación, cumplimiento de las leyes, salud, 
trabajo, vivienda… “Juntos podemos”. Cada 
una por su cuenta, no es el camino. Aunar 
vuestras experiencias, sentimientos, ideas, 
emociones, criterios hacia el mundo de la 
discapacidad, vuestra fuerza, es lo más ade-
cuado para concienciar, sensibilizar y provo-
car cambios en la sociedad y los gobiernos. 
“Juntos podemos”. 
COCEMFE es una asociación repartida por 
toda España que lucha por los derechos 
de los discapacitados.  Desde el año 2000, 
año en que se constituyó COCEMFE 
Maestrat con domicilio en Vinaròs y con 
delegaciones en Benicarló y Peníscola, lo 
hizo como entidad, para dar respuesta a 
la necesidad imprescindible de la mejora 
de las condiciones de vida de las personas 
con discapacidad en su comarca, al mismo 
tiempo anima y fomenta la participación de 
sus asociados en programas de gran interés 
para los mismos: conferencias, seminarios, 
charlas en centros educativos, fomento del 
deporte adaptado a través de su Club Baix 
Maestrat Esports Adaptats, intercambio 
de experiencias sobre la problemática 
de la discapacidad, sensibilización y 
concienciación de la población hacia la 
integración de las personas con discapacidad; 
es decir, un programa completo que hace que 
esta asociación sea un punto de referencia y 
un modelo a seguir en las políticas sociales 
del sector de la discapacidad en el Maestrat. 
Este trabajo necesita de la colaboración de 
sus asociados y de la participación activa 
de los discapacitados, sin los unos y sin los 
otros, sería imposible lograr el cumplimiento 
de los objetivos. “Juntos podemos”. Ahora 
solo falta que vuestro trabajo sea conocido 
y compartido en otros lugares. “La unión 
hace la fuerza”. Por ello, todos “juntos 
podemos”. Podemos cambiar las cosas si 
sabéis  reconocer el esfuerzo y sacrificio que 
otros, dentro de cada asociación, realizan por 
vosotros y por vuestras familias.

Juntos podemos
Rafael Mingo, voluntario de Cocemfe Maestrat

L'ACCESSIBILITAT

 

TE REGALAMOS
EL ALQUILER

Local disponible en
Galería Comercial Hipersimply

de VINARÓS
(Carretera N-340 Km. 1.053)

Envíanos un e-mail a proyectogalería@sabeco.es en el que nos desarrolles tu proyecto con:
- Actividad empresarial.
- Estudio de viabilidad de tu negocio.
- Inversión a realizar.
- Si estás asociado a alguna franquicia, cadena, etc.
- Trayectoria empresarial, currículum y otros datos que consideres.

Hasta 12 meses de alquiler 
para que pongas en marcha tu proyecto empresarial

¡¡QUEREMOS COMPROMETERNOS CONTIGO!!
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Vinaròs té en el seu terme municipal un total de 
168 plantes rares, endèmiques o amenaçades, 
segons es desprèn d'un extensiu estudi de la flora 
de la localitat realitzat per Dídac Mesa Romeu, 
una obra que ha resultat guanyadora de la III Beca 
per al desenvolupament de treballs d'investigació 
convocada per l'Ajuntament de Vinaròs. El llibre, que 
duu per títol “Flora rara, endèmica i amenaçada de 
Vinaròs i àrees limítrofes” i està editat per l'Editorial 
Antinea, és un complet estudi de camp que 
analitza la presència de moltes plantes en el terme 
municipal de Vinaròs. Una obra d'investigació que 
proposa, a més, incloure un total de 14 plantes 
en el decret que regula el catàleg valencià de 
flora amenaçada i gràcies a la qual s'han localitzat 
plantes noves a nivell local, comarcal i provincial. 
L'autor va proposar protegir en el terme municipal 
vinarossenc 16 micro-reserves de flora per a 
protegir aquestes espècies. De l'estudi es desprèn 
que a Vinaròs ja hi ha set espècies de flora extintes, 
86 en estat crític, 22 en perill i altres 31 en estat 
de vulnerabilitat. L'obra, que va ser presentada al 
públic a la Casa Membrillera, serà distribuïda per 
les universitats i els centres d'investigació.
Mesa pretén que aquest exhaustiu estudi de la flora 
més singular del nostre terme “servisca per donar a 

conèixer a tothom el patrimoni florístic, i intentar 
aconseguir així una conscienciació per part de tots 
els ciutadans”. Aquest treball pretén recollir totes les 
dades possibles de la flora del terme de Vinaròs, des 
de cites antigues fins a las cites més recents com la 
tesi doctoral de Ferran Royo Pla o la gran tasca feta 
per Juan Manuel Aparicio. Mesa va explicar que 
una vegada vistes les zones amb major densitat de 
flora amenaçada, s’han proposat les micro-reserves 
corresponents on s’han localitzat punts concrets 
amb alta densitat de flora amenaçada. Cal destacar 
que la superfície que es proposa protegir al terme 
de Vinaròs és de 97’1ha, que no arriba ni a l’1% de 
l’extensió del terme municipal.
El llibre editat per Antinea és una obra atractiva 
de quasi 500 pàgines a color. El gran número 
d’espècies florals que conte estan organitzades 
per famílies en el seu corresponent coloret, per a 
que siga més fàcil trobar-les, i cadascuna té la seua 
ubicació i s’acompanya de material gràfic de gran 
qualitat, més de 1200 fotos i un gran número de 
mapes i estadístiques.
La Coral Juvenil Sant Sebastià, de la qual Dídac n’és 
membre, va participar en aquest acte dedicant-
li una peça a l’autor, en el que va ser la sorpresa 
d’aquesta presentació.

Presentació del llibre “Flora rara, endèmica i amenaçada de Vinaròs” de Dídac Mesa Romeu

L’autor proposa protegir 16 micro-reserves de flora que no suposen ni l’1 per cent del territori del terme municipal

Vinaròs té en el seu terme municipal 168 plantes rares, endèmiques o amenaçades

Dídac va fer una exposició didàctica de l'estudi durant la presentació. 
L'obra editada per Antinea destaca per la seua gran qualitat

Portada del llibre

La Coral Juvenil va sorprende l'autor dedicant-li una peça

X.Flores

L’Institut Ramon Llull, l’Acadèmia Valenciana de la 
Llengua i la Xarxa Vives d’Universitats van organitzar 
el II Curs d’introducció a la didàctica de la llengua 
com a idioma estranger, que va tindre lloc a Vinaròs i 
Morella des del passat divendres 14 fins al diumenge 

16 d’octubre. El curs estava concebut amb l’objectiu 
de contribuir a la formació de futurs professors per a 
l’exercici de la docència de la llengua en universitats 
de l’exterior, el curs s'adreça a llicenciats i graduats, 
el curs ha omplert totes les places amb 40 inscrits, al 
igual que l’any passat.
L’acte inaugural del curs va tindre lloc divendres 14 
a la Biblioteca municipal de Vinaròs i va comptar 
amb la participació del president de la Xarxa Vives 
i rector de la Universitat Jaume I, Vicent Climent; el 
director de l’Institut Ramon Llull, Vicenç Villatoro; 
el president en funcions de l’Acadèmia Valenciana 
de la Llengua, Manuel Pérez Saldanya i l’alcalde de 
Vinaròs, Juan Bautista Juan, que va mostrar la seua 
satisfacció per acollir de nou l’activitat.
El president de la Xarxa Vives va expressar en el seu 
parlament la seua satisfacció per la consolidació del 
curs, apuntant que “aquestes fites són una prova 
més que quan hi ha col·laboració institucional 

amb objectius clars i sensibilitats compartides, els 
resultats només poden ser positius per a la societat”. 
Al seu torn, Manuel Pérez Saldanya va destacar 
les idees de “col·laborar i compartir” com a claus 
de futur entorn a la llengua. En aquest sentit, el 
president en funcions de l’AVL ha coincidit amb el 
director del IRL en dir que “hi ha coses que haurien 
de ser impermeables al debat polític i a la lluita 
partidista i en les quals hauríem de retrobar-nos 
tots, perquè ens hi juguem el futur”. Pérez Saldanya 
va apostar per la continuïtat d’aquest curs anual i ha 
afegit que «potser és el moment de ser imaginatius 
i buscar nous camins de coordinació, des dels 
principis de col·laboració i respecte institucional».
Finalment, el director de l’Institut Ramon Llull 
Vicenç Villatoro va dir que “necessitem lectors 
perquè una cultura es juga la seva vida en molts 
fronts, especialment en allò social, en el fet que la 
gent la faci servir”. 

Vinaròs acull el II Curs d’introducció a la didàctica de la llengua com a idioma estranger
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Dijous 13 d’octubre va tindre lloc la inauguració de l’exposició del 
pintor Narcís Galià a l’Auditori municipal. El regidor de Cultura Lluís 
Gandia i el propi autor van procedir a la inauguració d’aquesta 
mostra que romandrà oberta fins al 30 d’octubre i és visitable de 18 
a 21 hores. 

“Vinaròs lo capità, Peníscola la bandera 
i Alcanar nostre serà!”, aquest és el crit 
que teníem al capdavant del cap de 
setmana que teníem per davant la 
Colla de Nanos i Gegants de Vinaròs, 
un cap de setmana intens, i que ens 
hem demostrat que amb treball i 
organització i sobretot moltes ganes 
de xalar ho podem fer. Començava 
tot un dijous per la tarda muntant i 
organitzant l’exposició de fotos, on 
també teníem un recull de tots els 
recordatoris que hem anat recopilant 
pels pobles on hem anat, un col·lecció 
de dolçaines del nostre mestre Ximo 
Albiol “el dolçainer”, així com un 
tabalet de les Danses Guerreres de 
La Todolella cedit per Juan Manuel 
Milian Sebastià, així mateix un apartat 
del concurs de fotos per al cartell de la 
trobada futura.
Amb l’ajuda i col·laboració de Mallen, 
al qual volem donar les gràcies per tota 
l’ajuda, inauguràvem el divendres per 
la tarda, on van acudir-hi regidors de 
tots els colors, la qual cosa demostra 
que els Nanos i Gegants són estimats 
per tot el poble independentment de 
les idees polítiques.
 Divendres per la nit, els geganters vam 
anar a assajar a Ulldecona el ball de 
gegants “Ebre avall”, ballat per 6 parelles 
de gegants de les nostres comarques.
  “Ensantdemà” dissabte, la colla ens 
vam partir en dos, els “juglàs”, La Colla 
de Dolçainers i Tabaleters de Vinaròs, 
vam acudir al XIII Aplec de Dolçainers 
i Tabaleters de la Federació Valenciana 
de Dolçaina i Tabal, a la ciutat de 
Castelló de la Plana, gran aplec amb 
vora 50 colles valencianes, del Baix 
Maestrat nosaltres i la colla amiga 
de Benicarló. En acabar la cercavila i 
tocar la peça dalt de l’escenari, vam 
agafar els cotxes i ràpidament cap a 
Ulldecona on estava la resta de la Colla.
 Mentrestant, el Nanos i els Gegants 
van pujar a Ulldecona (Andicona con 
diuen alguns), els poble del calmant 
i dels falduts i faldudes, on vam 

participar a la Fira del Món Geganter 
organitzat per l’Agrupació de Colles 
Geganteres de Catalunya, de la qual 
som socis. Un fira molt interessant i 
que ens va donar moltes idees  per 
a la colla, vam poder contemplar 
gegants de molts indrets, inclús 
de Polònia (la de capital Varsòvia), 
a natros ens havien convidat per 
tres raons, participar en l’Ebre Avall 
i desprès a la mostra de Balls, on 
vam ballar els nanos amb la dansa 
de Nanos de Vinaròs i els gegants 
amb les Camaraes, la música aquesta 
vegada la posaven uns músics 
amb dolçaines, gralles, trombons i 
percussió, dirigits per Joan Cuscó i 
entre els quals hi havia músics de 
Vinaròs i antics membres de la Colla 
com Pau Puig, Jordi Sanç i Cristobal, 
cal felicitar tant als Nanos i Gegants 
pels seus balls així com la música, 
va ser espectacular sentir la música 
de la dansa de nanos a 7 veus. Cal 
comentar que també ens vam trobar 
amb un membre de la família dels 
entremesos, com el Bou de Vinaròs 
del Ball de Dimonis, ballat com un 
“Ratón” enfurismat pel nostre amic i 
membre de la colla Letxa, “el noi de 
la cremaeta”. Desprès de les mostres 
de balls, una cercavila nocturna i 
soparet conjunt de tota la colla.
  Desprès d’aquesta gran jornada de 
Vinaròs-Castelló-Ulldecona, rapidet 
a dormir que ens esperava la jornada 
de Nanos al carrer el dia següent, de 
la qual ja tots sabeu i sabem que va 
ser tot un èxit de participació en tots 
els tallers i la cercavila.

Vinaròs-Castelló-Ulldecona connection
Exposició de Narcís Galià a l’Auditori

Colla de Nanos i Gegants de Vinaròs
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Alfredo Gómez Acebes

Vinaròs a lo largo del pasado siglo XX ha tenido 
numerosas academias de estudios. Si nos centra-
mos en las que hubo aquí a principios de siglo 
nos ha llamado la atención la academia, institu-
to o colegio “Ayguals de Izco”. Fue fundado por el 
profesor D. Rosendo María de Orúe y Sáenz, que 
fue su director, y por el prestigioso matemático D. 
Joaquín Puyana Mateos, oriundo de Motril (Gra-
nada) con el interés de fundar “un centro de ense-
ñanza a la altura de los adelantos del día, que sea 
centro de cuantos desean adquirir conocimientos 
científicos y literarios”.
La misma se encontraba en la calle Ayguals de 
Izco, nº 37, o sea, en la Casa de los Ayguals de la 
calle del Angel, que fue arrendada en torno al año 
1900 para la instalación de un moderno colegio 
con diversas aulas y que contaba también con 
servicio de internado y comedor. En el año 1902 
funcionaba a pleno rendimiento. El colegio conta-
ba con diversos profesores titulados que impartían 
clases de Primera y Segunda enseñanza y estudios 
de “Carreras especiales”. En el año 1903 empezó el 
nuevo curso en el que se impartían las siguientes 
asignaturas: Todos los grados de Primera enseñan-
za, Segunda enseñanza hasta el Graduado de Ba-
chiller. Preparación para las carreras de Comercio, 
Aduanas, Náutica, Correos y Telégrafos, Périto Agri-
mensor, Magisterio, Carrera militar, etc. Así mismo 
se impartían las asignaturas de caligrafía, dibujo, 
taquigrafía, gimnasia, etc. Clases especiales de ma-
temáticas, dibujo lineal y de figuras, de 7 a 9 de la 
noche. Y clases de francés. 
Destacaban las clases de taquigrafía, que eran 
unos estudios novedosos en la población y que 
calaron pronto entre numerosos jóvenes de la ciu-
dad como una profesión de futuro. La academia de 
taquigrafía funcionaba como un anexo dentro del 
instituto. Las clases eran impartidas por el profe-
sor D. Joaquín Puyana, miembro del Círculo Este-

nográfico Español, cuyo objetivo era “propagar y 
enseñar el arte de escribir con la rapidez con que se 
habla”. En las clases se empleaba el método Duplo-
yé, que garantizaba llegar a escribir 100 palabras 
por minuto. A cada alumno se le entregaba un ma-
nual al precio de 5 pesetas. Así mismo la academia 
enseñaba “a distancia” a los alumnos que residían 
en poblaciones vecinas y no se podían desplazar. 
Para ello se les enviaban los cuadernos y luego las 
explicaciones y las dudas se remitían por carta, a 
cuenta del alumno. En el precio de la matrícula se 
incluían hasta cinco cartas entre alumno y profe-
sor. La academia contaba con trabajos a modo de 
ejemplo de alumnos de Cádiz y Sevilla. 
Los precios u honorarios eran los siguientes: Pri-
mera enseñanza elemental: 2 pesetas. --enseñanza 
Superior: 5 pesetas. --Matemáticas y dibujo: 3 pe-
setas -- Segunda enseñanza: 20 pesetas.
Al iniciarse el curso en septiembre del año 1903, 
la academia fue visitada por el Sr. alcalde D. Felip 
Ferrer Flos acompañado de los sres. concejales 
Juan A. Peris Macip, Cristóbal Felip y B. Fàbregues. 
Los alumnos de taquigrafía “practicaron ejercicios 
de escritura taquigráfica al dictado y lectura correc-
ta en una extensa y curiosa colección de cuadernos 
escritos en taquigrafía por el profesor Puyana. El pro-
fesor copió en una pizarra un párrafo de un periódico 
que portaba el Sr. Peris. Dicho párrafo fue traducido 
inmediatamente sin error alguno por las más peque-
ñas de las alumnas que cuentan solo once años”.
En septiembre del año 1904 se abrió la matrícula 
para el curso 1904-1905, empezándose las clases 
el día 1 de octubre. Para acceder a la misma se 
convocaba un examen de ingreso 20 días antes 
de comenzar las clases, para determinar el nivel 
de los alumnos presentados. En 1905 seguía fun-
cionando. 
D. Rosendo María de Orúe y Sáenz fue un profesor, 
escritor, fundador de algunas escuelas nacionales, 

licenciado en Filosofía y Letras, Périto Agrimen-
sor, Comendador de la R.O. de Isabel La Católica y 
miembro de la Academia de Escritores y Artistas de 
Madrid. En el año 1903 lo tenemos documentado 
como fundador y director del colegio de Aranda 
del Duero (Burgos). En la Gaceta de Madrid del 20 
de enero de 1882 se publica una Real Orden por 
la cual de dispone se den las gracias a D. Rosendo 
de Orúe por el donativo que ha hecho de varias 
obras del cual es autor, con destino a bibliotecas 
populares. 
Sobre el profesor Joaquín Puyana hemos de 
apuntar que fue un reputado matemático a nivel 
nacional, autor de diversos libros entre los que 
destacan “Curiosidades matemáticas”, impreso 
en Cádiz en el año 1900. El manual “Nociones de 
aritmética, para uso de las Escuelas y Colegios de 
Instrucción Primaria” publicado en 1887, y que 
sirvió de manual en numerosas escuelas espa-
ñolas. Y de los reconocidos “Cuadernos de taqui-
grafía”. Fue así mismo un personaje pionero en 
cuanto a la difusión de la enseñanza a distancia 
en España. Desconocemos que hizo que ambos 
reputados profesores recayeran en Vinaròs para 
fundar la Academia “Ayguals de Izco”.  

El “Colegio Ayguals de Izco”: Una academia en Vinaròs a principios del siglo XX

agenda cultural
Fins el 24 d’octubre, 
Biblioteca Pública Municipal
Exposició fotogràfica “La malaltia 
mental és cosa de tots”.
Organitza: Regidoria de Benestar 
Social, CRIS

Divendres 21 d’octubre
19.30 hores, Biblioteca Pública 
Municipal
Cicle de conferències a la Seu del 
Nord “Imatge i simbolisme de la 
Constitució de 1812”
Organitza: Seu del Nord

Divendres 21 d’octubre
22.30 hores, Auditori Municipal
Concert a càrrec de Carles Llidó 
Jazz Project
Organitza: Regidoria de Cultura i IVM

Fins el 30 d’octubre,
Auditori Municipal
Exposició de Narcís Galià.
Organitza: Regidoria de Cultura

Dissabte 22 d’octubre 
11 hores, Biblioteca Pública Municipal
Taller "Moixanes i ballmanetes: 
cançons per a bebés" a càrrec de 
Món Animació
Organitza: Biblioteca Pública – 
Regidoria de Cultura

Dimecres 26 d’octubre 
10.30 hores, Biblioteca Pública 
Municipal
Taller de lectura ràpida
Organitza: Biblioteca Pública Municipal

Dimecres 26 d’octubre
18.30 hores, Biblioteca Pública 
Municipal
Exposició “Tria el teu i llig” 
Organitza: Generalitat Valenciana i 
Biblioteca Pública Municipal

Dimecres 26 d’octubre
19 hores, Biblioteca Pública Municipal
Taller d’educació “L’educació és 
cosa de tots”:
Xarrada amb el títol “Com implicar-
te en l’educació del teu fill/a: Consell 

Escolar i AMPA” a càrrec d’Agustí 
Pérez Folqués, secretari del Consell 
Escolar de la Comunitat Valenciana i 
de Luciano Ferrer Pons, president de 
la FAPA Manuel Tarancón.
Organitza: Regidoria d'Educació

Dijous 27 d’octubre
19 hores, Biblioteca Pública Municipal
Inauguració de l’exposició VI Mostra 
fotogràfica Trencant Barreres. “Hoy 
por mí... mañana puede que por ti”
Organitza: COCEMFE

Divendres 28 d’octubre 
19.30 hores, Biblioteca Pública Municipal
Presentació del llibre El Bolígrafo de 
gel verde a càrrec d’Eloy Moreno.
Organitza: Biblioteca Pública – 
Regidoria de Cultura

Divendres 28 d’octubre
22.30 hores, Auditori Municipal
Teatre per a adults amb l’obra 
Ilusionistas de la Cia La Perrica de Jerez.
Organitza: Regidoria de Cultura i 
Cicle de Teatre Fet ací 

Divendres 28 d’octubre
23 hores, La Lola Café
Nits de monòlegs amb l’actuació 
de Paco Enlaluna
Entrada. 3 Euros
Venta: La Lola Café – Pub Quijote
Organitza: La lola Café – Pub Quijote, 
Regidoria de Cultura

Diumenge 30 d’octubre
11:30 hores, Pèrgola passeig marítim
Ballada de Country Linedance
Organitza: Regidoria de Cultura

Diumenge 30 d’octubre
17 hores, Auditori Municipal
Festival de Proda
Organitza: Proda

Del divendres 4 al diumenge 6 de 
novembre
XIII Concurs Internacional de Música 
de Cambra «Ciutat de Vinaròs»
Organitza: Joventuts Musicals de Vinaròs
Patrocina: Ajuntament de Vinaròs
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Cicle de conferències
a la Seu del Nord

Dimecres 19 d’octubre de 2011 | 19.30 h  
El bicentenari de la Constitució de 1812 
La Constitució de 1812 a Amèrica  
Manuel Chust. Departament d’Història, Geografia i Art de l’UJI

Dijous 20 d’octubre de 2011 | 19.30 h 
La transcendència del recolzament de la Constitució de 1812  
en el Trienni Constitucional
Ivana Frasquet. Universitat de València

Divendres 21 d’octubre de 2011 | 19.30 h
Imatge i simbolisme de la Constitució de 1812
Víctor Mínguez. Departament d’Història, Geografia i Art de l’UJI

Saló d’actes. Biblioteca Municipal de Vinaròs.  C/ El Pilar, 26, Vinaròs.

Octubre 2011

Exposición del pintor Jesús Lambán

El pasado martes día 18 se inauguró en los 
locales de la asociación “Amics de Vinaròs” una 
exposición de pintura del pintor Jesús Lamban. 
Jesús, nació en Ejea de los Caballeros, en la 
provincia de Teruel. Desde hace muchos años 
trabaja de maestro en el colegio Misericordia 
de Vinaròs y como tantas otras personas, luego 
de su trabajo apuran su tiempo en sus pasiones 
favoritas, la suya la pintura.
A lo largo de su vida ha hecho otras exposiciones 
en Vinaròs, así como en Benicarló, Ejea de los 
Caballeros, Mas de las Matas y Zaragoza. Su 

pintura refleja paisajes, urbanos y campestres, 
bodegones… y en este caso predominan los 
retratos de niños, de jóvenes y personajes 
característicos, si bien podemos decir de su obra 
que contiene ambiente mediterráneo, colorista 
y viveza.
Con todo lo cual podemos asegurar que Jesús 
Lambán forma parte de ese elenco de artistas 
vinarocenses que contribuyen al desarrollo 
cultural y artístico de toda sociedad, aunque lo 
mejor para conocer la obra de cualquier pintor 
es visitar su obra.

Juan Esteller Grañana

ESPAI INFANTIL
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Austeridad en la gestión y con 
los políticos como ejemplo

Los datos hablan por si solos 

Todos los vinarocenses han entendido que con un Ayuntamiento 
con una deuda superior a los 27 millones de euros, una tasa de 
endeudamiento de 127% y unos ingresos que no son los esperados por 
culpa de la crisis, la austeridad en la gestión y la eliminación de gastos 
superfluos e innecesarios era el único camino a seguir si no queríamos 
ver a nuestro Ayuntamiento en la bancarrota a la que nos llevaban sin 
remedio la gestión de despilfarro del PSOE-PVI.

Pero la austeridad en la gestión no seria creíble si los primeros en dar 
ejemplo no hubiésemos sido los políticos. En el Partido Popular cumplimos lo 
prometido y realizamos una considerable reducción en las percepciones que 
reciben los concejales.
Por mucho que el PSOE o el PVI digan, los números son los números y como 
muestra de transparencia ofrecemos hoy los datos de las remuneraciones de 
todos los concejales del mes de agosto de 2007 y del mes de agosto de 2011. 
Como se ve en las tablas la diferencia y el ahorro es significativo y esa es la 
realidad por mucho que quieran ocultarla.

RETRIBUCIONES AGOSTO 2007 APROBADAS EN JUNTA 
DE GOBIERNO 17-9-2007

NOMBRE PARTIDO 
POLÍTICO RETRIBUCIÓN BRUTA

Jordi Romeu PSOE 4.333 €
Javier Balada PVI 3.537 €
Juan Antonio Beltrán PSOE 1.983 €
Librada López PSOE 2.150 €
Agustin Guimerá PSOE 1.750 €
Vicent Andreu Albiol PSOE 1.550 €
Mª José Ferrer PSOE 1.450 €
Maribel Sebastià PSOE 1.550 €
Mamen Obiol PVI 1.850 €
Mª Dolores Miralles PVI 1.450 €
Doménec Fontanet BLOC 1.650 €
Juan Bautista Juan PP 1.350 €
Ernesto Molinos PP 650 €
Luis Gandía PP 650 €
Mar Medina PP 650 €
Amparo Martínez PP 650 €
Mercedes Baila PP 650 €
Mariano Castejón PP 450 €
Elisabet Fernandez PP 650 €
Joaquin Torres PP 650 €
Marcela Barbé PP 650 €

TOTAL AGOSTO 2007 30.253 €

RETRIBUCIONES AGOSTO 2011 APROBADAS EN 
JUNTA DE GOBIERNO DE 16-9-2011

NOMBRE PARTIDO 
POLÍTICO

RETRIBUCION 
BRUTA

Juan Bautista Juan PP 1.950 €
Luis Gandía PP 1.250 €
Ernesto Molinos PP 1.150 €
Mar Medina PP 1.150 €
José Ramón Tárrega PP 1.150 €
Marcela Barbé PP 1.150 €
Elisabet Fernández PP 1.150 €
Juan Amat PP 1.150 €
Amparo Martínez PP 1.150 €
Luis Adell PP 1.150 €
Carla Miralles PP 1.150 €
Jordi Romeu PSOE 550 €
Vicent Andreu Albiol PSOE 450 €
Ana Rosa Escuin PSOE 450 €
José Ant. Jiménez PSOE 450 €
Maribel Sebastià PSOE 450 €
Guillem Alsina PSOE 450 €
Doménec Fontanet BLOC 550 €
Jordi Moliner BLOC 450 €
Mª Dolores Miralles PVI 550 €
Lluís Batalla ERC 550 €

TOTAL AGOSTO 2011 18.450 €

AHORRO MENSUAL 11.803 €
DIFERENCIA -39,02%

Y continuaremos por este camino 

Porque no hay otra solución que apretarse el cinturón, mirar bien como se 
gasta cada euro que los vinarocenses pagan con sus impuestos y tasas. Es 
el momento de los gestores, de reducir la deuda para que no peligren los 

servicios que desde el Ayuntamiento se prestan a los vinarocenses. Toca 
gestionar con responsabilidad, no gastar más de lo que se ingresa y aprovechar 
al máximo los recursos disponibles.
El compromiso del Partido Popular sigue intacto porque nos creemos lo que 
decimos y apostamos por un buen gobierno con una excelente gestión.
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¿Es justo que gane las elecciones el PP, el partido 
que presidió la formación especulativa de la burbuja 
inmobiliaria y cuyo estallido ha causado la crisis actual 
para la que hoy se presenta como solución? NO

facebook.com/socialistes.vinaros

Segueix-nos a Internet

twitter.com/SVinaros

Hechos y realidades

El regidor i portaveu del Grup Municipal BLOC-
Compromís a l'Ajuntament de Vinaròs, Domènec 
Fontanet, ha informat que “ara, amb el nou equip 
de govern ja en marxa, torno a presentar per escrit 
la petició que vaig fer el passat mes de febrer en la 
qual demanava una solució a la falta de terra que hi 
ha en els forats de les soques dels arbres de carrers 
com Mª Auxiliadora, Arxipreste Bono, Nª Sra. dels 
Desemparats o Santa Marta”.
Cal dir que “aquesta petició ens ve per part 
de persones que viuen en la part que no està 
remodelada del carrer Arxipreste Bono, de l’av. Mª 
Auxiliadora o el carrer dels Desemparats, que s'han 
queixat per la gran quantitat de persones que cauen 
o  tenen un ensurt a causa de la gran l'alçada, fins 

a 30 centímetres, dels forats on estan les soques 
dels arbres, anomenats escocells. La falta de terra 
o d'una reixa fa que siga perillós per a les persones 
majors, ja que en molts casos la vorera és estreta i fa 
que fiquen el peu al forat caient al terra”.
Per tant, des de BLOC-Compromís de Vinaròs 
s'ha demanat que “una solució seria posar terra 
fins arran de vorera o posar unes reixes, com hi 
ha en alguns carrers, com el carrer Major, Socors 
o el passeig per a no causar caigudes ni ensurts 
als vianants i sobretot a les persones majors. 
Aquesta actuació no tindria un gran cost per a 
l'Ajuntament, es podria contractar a una empresa 
del poble per fer la feina i a més facilitaria el 
benestar de les persones”.

El grup municipal BLOC-Compromís 
de Vinaròs demana la col·locació 
de reixes als forats de les soques 
dels arbres dels carrers

Domènec Fontanet: “Recollir les queixes i 
suggeriments dels veïns s'ha convertit en una 
de les feines que més he fet durant la legislatura 
passada, i estic molt satisfet pels resultats 
obtinguts. He sigut un regidor proper a la gent, 
que he sabut escoltar i traslladar tot allò que la 
gent ens ha transmès i crec que he aconseguit 
fer un model diferent de fer política al nostre 
poble, de baix cap a dalt. Sóc conscient que el 
polític ha d'estar al servei del ciutadà”

Después de siete años de Gobierno socialista 
y ante la próxima convocatoria de Elecciones 
Generales el próximo 20 de noviembre, hace falta 
hacer balance de las acciones llevadas a término 
especial y particularmente en Vinaròs.
Han sido años difíciles, marcados por la crisis, y a 
pesar de todo la ciudad de Vinaròs ha contado con 
la acción decidida del Gobierno socialista que ha 
apoyado proyectos de gran trascendencia para el 
futuro de nuestra ciudad y generadores de riqueza 
y puestos de trabajo. Han quedado actuaciones 
por hacer ¡claro que sí¡, aunque muchas de las 
mismas están encaminadas para que en un futuro 
próximo sean una realidad.
Han sido acciones encaminadas fundamentalmente 
a crear y mejorar las infraestructuras básicas para 
garantizar el desarrollo:
     -Polígono industrial Soterranyes.
     -Planta de gas (Proyecto Castor).
      -Centro del Conocimiento (generador de nuevas 
tecnologías para jóvenes emprendedores).
También ha sido una acción prioritaria el 
fortalecimiento del estado del bienestar de los 
ciudadanos, en particular la promulgación de la 

Ley de la Dependencia, que en nuestra ciudad y 
gracias al Plan Zapatero, se está construyendo el 
Centro de Día y la futura Residencia de la Tercera 
Edad, y el Centro Especial de Empleo (Pou de 
Mangrano) para discapacitados que dará trabajo a 
más de doce personas y con un convenio firmado 
para prestar el servicio de jardinería y explotación 
de los terrenos colindantes a la Planta de gas, por 
un importe valorado en 2,5 millones de euros.
La potencialidad de nuestra ciudad se verá 
incrementada con las obras en marcha de la 
variante de la N-340 y la determinación de la A-68 
hasta Vinaròs, convirtiendo estratégicamente a 
nuestra ciudad como puerta de comunicación 
entre Aragón y el Mediterráneo.
El apoyo decidido al tejido productivo de nuestra 
ciudad ha visto importantes aportaciones del 
Ministerio de Industria entorno a la Mancomunidad 
de la Taula del Sénia y tanto Ayuntamiento como 
empresas y jóvenes emprendedores se han visto 
beneficiados de importantes ayudas económicas. Y 
como no, y a la vista está, el sector agrícola ha visto 
la mejora de vías y caminos rurales regenerados 
y asfaltados como nunca se había hecho con la 

aportación del Ministerio de Medio Ambiente 
Rural y Marino.
Este mismo Ministerio del Gobierno socialista 
ha sido sensible al proyecto de recuperación de 
la fachada litoral del paseo marítimo de nuestra 
ciudad que con una inversión de más de doce 
millones de euros ha modernizado y ganado 
para el ciudadano un espacio que hasta ahora era 
dominio de los vehículos, aunque ahora el PP local, 
con tal de destruir un proyecto y una filosofía, 
devuelve el tráfico al mismo.
Todo esto nos hace diferentes al PP de Rajoy, Fabra 
y Juan Juan que no dicen nada de nada ni hacen 
nada, prueba de lo que decimos, son los más 
de cien parados que en el mes de setiembre ha 
generado el PP del Sr. Juan.

Ximo Puig y Jordi Romeu, candidatos al Congreso y Senado por Castelló
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Esquerra Unida 

http://www.pvi-vinaros.org

Dubtes i propostes

Resumen del artículo que pueden leer completo en www.pvi-vinaros.org

Los créditos suscritos…
…para el Centre del Coneximent o para el polígono 
de les Soterranyes, no serán ninguna carga en esta 
legislatura. Porque son a interés cero y porqué será 
la próxima corporación -y no la de ahora- la que 
comenzará a devolver los préstamos a partir del 
quinto año. Para empezar a recortar y a incumplir 
sus cuantiosas promesas electorales, el PP que se 
busque otra excusa, porqué el endeudamiento 
actual no nos afectará en los tres próximos años. 

Por una vez, que digan la verdad…
…que digan que será la caída de los ingresos lo 
que pondrá el jaque el cuadre de los próximos 
presupuestos. El año que viene ocurrirá simple-
mente esto. Con el desastre del ladrillo desapa-

recen los remanentes por tasas urbanísticas y las 
ventas de patrimonio. Las aportaciones del Estado 
caerán por la reducción de la economía y aumen-
tará la morosidad en el cobro de contribuciones. 
El PP que empiece a hablar de lo que pasará ma-
ñana y no de lo que no comenzará a pasar hasta 
dentro de casi cuatro años.

Si nosotros nos esperábamos…
…la problemática con la que hubiésemos tenido 
que lidiar de haber vuelto a gobernar, no es 
posible que al PP, con tanto genio económico que 
dicen tener, le venga de nuevo. No hemos dejado 
ninguna mala herencia. Han entrado a gobernar 
con una crisis que afecta a todos. Cuando en 
campaña hicieron tanta promesa electoral, sabían 
que con la que se nos venía no las cumplirían; 
pero había que ganar unas elecciones como fuese.

Una prueba de que las cuentas…
…no tienen nada de catastróficas es el que tras 
el cobro de las contribuciones ahora tengamos 

10 M€. Esta vez el Sr Molinos, a diferencia de 
cuando sembró la alarma, no ha salido en prensa 
para tranquilizar y decir lo que hay. ¿Cómo iba a 
reconocer que teníamos razón cuando dijimos que 
habíamos dejado dinero para llegar a fin de año 
sin problemas? La reducción fuerte de ingresos 
vendrá el año próximo. Por ello…

…el PVI presentó hace dos…
…semanas su propuesta con siete primeras 
medidas de ahorro y de generación de recursos 
que, en vez de comentar y estudiar su puesta 
en práctica, el PP ha optado por hacer mofa 
y cachondeo. Nosotros tenemos claro que 
esas siete propuestas y otras más que iremos 
deshilvanando son las que hubiésemos 
impulsado de haber entrado a gobernar 
nosotros. Serán discutibles, pero están hechas 
de buena fe y no tienen derecho ninguno a 
desacreditarlas. Dicen de ellos que son antiguas 
propuestas suyas. ¿Si fuera cierto, como es que 
no las han puesto ya en marcha?

El dia 5 de setembre, 
al Ple extraordinari 
es va aprovar l’estudi 

i reforma del Pla General d’Ordenació Urbana.
Des d’Esquerra Unida ja hem manifestat en 
diverses ocasions que era necessària la revisió 
i millora del PGOU de Vinaròs. Com també que 
hauria de ser una revisió a fons i sobretot dialogada 
i consensuada per tots. Tema que hem comprovat 
que no és este el cas, i per aquest motiu hem de 
manifestar que malament comencem.
També Esquerra Unida vol recordar que aquest 
mateix Pla es va aprovar l’any 2001 amb majoria 
absoluta del Partit Popular al govern municipal, i 
només amb els seus vots, i ja hem comprovat els 
resultats negatius per al poble de Vinaròs.
Després de 10 anys i amb majoria absoluta del 
Partit Popular al govern municipal i amb els seus 
únics vots s’aprova la primera reforma d’aquest 
pla. Coincidències de la vida.

Però bé, esperarem resultats i ja n’anirem parlant.
El Sr. Ernesto Molinos, regidor d’Hisenda del PP a 
l’Ajuntament, ha manifestat que els pressupostos 
del 2012 poden estar confeccionats i aprovats 
aquest mateix any.
Esquerra Unida entén que és possible que així sigui, 
ja que ho té fàcil per confeccionar-los, només amb 
seguir utilitzant la tàctica del deute municipal heretat, 
i partint d’aquesta base, tot és possible i fàcil.
I encara els ho ha posat més fàcil el Partit de Vinaròs 
Independent amb l’oferta de mesures anticrisi que 
els han presentat. 
Esquerra Unida entén que el PVI porta el pas 
canviat en aquesta desfilada, ja que temps i motius 
van tenir per a prendre algunes de les mesures que 
ara presenten i no ho van fer.
Sobre una de les propostes del PVI de continuar 
endavant la urbanització del polígon de les 
Soterranyes queda bé en l’article, però ja explicaran 
com aconseguir la localització de noves empreses, 

perquè si no hi ha noves empreses difícilment es 
poden vendre solars industrials i més difícil crear 
llocs de treball.
A més a més, Esquerra Unida recorda al PVI que l’actual 
equip de govern del PP, quan estava a l’oposició, 
estava en contra del polígon de les Soterranyes.
En Esquerra Unida entenem que la fórmula de 
propostes del PVI és molt semblant a les  que vam 
llegir fa uns dies a la premsa local per un il·luminat 
polític local i autonòmic.
Ja que el nostre il·luminat polític també podria 
presentar les seves propostes als seus companys 
de govern de la Generalitat i així podrien millorar la 
situació per la que estem passant al País Valencià, 
que estem a la cua de les autonomies de l’Estat 
espanyol en temes econòmics, laborals, socials, en 
sanitat, educatius, culturals…
O és millor, més eficient i rendible buscar 
l’acoblament polític per assegurar-se 3500 euros al 
mes, a banda d’incentius.  

OPINIÓ 

Què ha perdut l'antiga UPV? Les barres. 
Han passat de 4Barres a DOS.
Esquerra Republicana del País Valencià recull les 
barres que altres van perdent.

                                                            Lluís Batalla, 
regidor d'Esquerra
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PESCA

Andrés Albiol Sastre negre

Tripulación de barcos arrastreros desembarcando sus capturas

Per estes latituds també se’l coneix com a xinxa negra, en castellà 
li diuen galatea negra i sastre negro, en francés galathée noire, en 
alemany Schwarze Galathea i en anglés black squat lobster. El seu 
nom científic és Galathea squamifera.  
Este crustaci de l’orde dels decàpodes és un habitant de fons 
pedregosos i amb sorra, amb zones en els seus voltants de 
colònies de vegetals, que pot anar dels 3 a 50 m. de profunditat, 
perquè sol cavar amagatalls per a resguardar-se.
Té un cos segmentat, protegit per un exoesquelet quitinós i 
apèndixs articulats. Este consta de dos seccions; un cefalotòrax 
unitari i un abdomen amb segments. En el cefalotòrax o cap 
se li aprecia en el seu extrem una espècie de banya triangular 
ample, amb quatre dents per costat. També hi ha espines laterals 
en la resta del cap. Posseïx dos parells d’antenes. Un parell 
d’ulls pedunculats i mòbils que poden descansar o amagar-se 
en la cavitat ocular. L'aparell mastegador consta de tres parells 
de peces bucals. Té brànquies per a respirar l’oxigen de l'aigua 
allotjades en la cambra branquial. Posseïx cinc parells de potes 
marxadores cada una amb set artells. El primer parell és el 
major i cridat mordasses, que acaben amb unes potents pinces 
talladores. Totes les potes igualment estan recobertes d’espines.
L'abdomen és simètric i doblegat sobre si mateix per la seua cara 
ventral per sis segments, més el del seu extrem cridat tèlson 
format per diverses peces o protuberàncies, i que pels costats 
forma una potent aleta natatòria cridada palmito cabal. Davall 
l'abdomen tenen una espècie de cinc parells de potes romes, a 
manera d’aletes, que els servixen d’òrgans sexuals amb diferència 
de mascles a femelles, i també per a portar elles els ous i ventilar 
el corrent d’aigua, i inclús per a una dèbil natació.
La seua forma corporal és deprimida, més llarga que ample, amb 
un closca ben calcificada, mineralitzada, amb una superfície 
coberta d’estries transversals molt brillants, i recoberta amb una 
pilositat curta en el bord de les estries.
El seu color és roig rovell fort, amb línies irregulars blanques. 
Els joves són rogencs, però els adults adquirixen a vegades un 
castany verdós obscur amb la punta de les espines roges.
Maduren de novembre a maig. 
La seua talla corporal és de 5 cm. i la total de 12 cm.
Creixen per mitjà de mudes.
Són actius durant la nit i en especial durant l'hivern pels voltants 
del seu cau. Carnívor. Quan és atacat bota cap arrere amb l’embat 
de la seua cua, per a obrir les pinces adoptant una singular 
posició de defensa.
Es captura amb tremall i nasa. 
Les seues escasses carns blanques de l’abdomen són amb un 
intens sabor a marisc. També s’utilitza bullint-lo per a fer caldos, i 
triturat per a fer cremes de cranc, etc.
Les seues extraccions són molt escasses i el seu valor 
econòmic baix.

Apacible mar otoñal
Semana con cinco jornadas hábiles en que predominó el buen tiempo, con unas 
aguas tranquilas. Las temperaturas también resultaron un tanto cálidas con 
respecto a la época del año que nos encontramos, pues parece com si las aguas 
se resistieran a dejar el verano.
La pesca de arrastre faenó a diario con normales extracciones de pescados y 
mariscos, en especial de langostino que se cotizó de 25 a 35 €/Kg., (según 
calidad y día), calamar de 12 a 22, pescadilla de 6 a 10, miseria de 9 a 10, s. punxa 
de 9 a 13, rape de 4 a 7, peluda a 7, caracol a 15, dorada de 4 a 11, letxa a 7, galera 
de 3 a 5, pulpo roquero de 4 a 7, salmonete de 3 a 5, móllera, burros, caballa y 
pota de 2 a 4, cangrejo, sardina, jurel, boquerón, rubios y bacaladilla de 2 a 3 y 
congrio y morralla de 1 a 3.
El cerco ha tenido una mala semana. El lunes entre dos traíñas de nuestra base 
atraparon 80 cajas de boquerón a 40 €/caja (12 Kg). Luego partieron hacia aguas 
de Castelló al capturarse allá el seitó. 
La flota artesanal de artes menores, la mayoría de barquitas trasmalleras se 
dedicaron a la extracción de lenguado. Su rentabilidad resultó muy buena, 
ya que algunas jornadas subastaron muchas cajas de estos peces planos. Se 
valoraron de 16 a 20 €/Kg., el palaí a 10, la sepia de 7 a 9, raya a 4, mabre a 6, 
langosta de 35 a 42, gallineta a 18, pagre y dentón de 19 a 22, gall a 15, pagel 
de 4 a 11, corvina a 6 y mamona a 3.
El palangre de litoral operó con este arte de anzuelos próximo a la costa para 
pillar poca lubina de 15 a 21 €/Kg., jurela y lliri a 3 y palometa a 4.
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VINARÒS 10:30 h
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Inscripcions a partir del 10 d’octubre
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Abril

MARAtó POPULAR

Agost

MARAtó AQUÀtICA

C A M P A N Y A  D ’ E S P O R T  P O P U L A R

Diumenge que ve, Vinaròs té una cita amb 
l'esport popular, dintre de la campanya 
promoguda des del Consell Municipal 
d’Esports. Es tracta de la Caminada po-
pular, que s’iniciarà a les 10:30 hores del 
matí i que discorrerà des del Pavelló Po-
liesportiu fins a l'ermita de la Misericòrdia, 
vorejant el riu Cervol. A l'arribar a l'ermita, 
se celebrarà una torrada per a tots els par-
ticipants, segons comentava el regidor 
d'Esports de Vinaròs, Lluís Adell. 
Adell anunciava que, des del Consell Muni-
cipal d’Esports, “continuarem apostant per 
l'esport popular, però hi haurà canvis per a 
potenciar la participació en certes proves, 
com la Marató aquàtica celebrada a l'agost 
que no va comptar amb una gran inscripció”. 

La Festa de l'esport, a l’Auditori 
D'altra banda, Adell donava a conèixer 

que no se celebrarà el sopar de la Festa 
de l'esport, un acte que tindrà, a més, un 
nou escenari. Aquest és el segon sopar 
que ha decidit eliminar el consistori vina-
rossenc, després de no haver-se celebrat 
el sopar de gala que tenia lloc a l'ermita 
després de la celebració del Concurs de 
cuina aplicada al llagostí. L'edil d'Es-
ports, Luís Adell, va explicar que el 
motiu d'aquesta supressió és “l'elevat 
pressupost que suposava per al consis-
tori realitzar un sopar d'aquestes carac-
terístiques”, afegint que “en els temps 
de crisis en els quals estem actualment, 
considero que no és necessari fer una 
despesa en menjar tan important”. L'edil 
popular també va indicar que aquesta 
decisió també suposarà un important 
estalvi per a tots aquells que hi parti-
ciparan, ja que no hauran de desem-
borsar el cost que suposava el sopar. La 
Festa de l'esport se celebrarà el dissabte 
12 de novembre amb més novetats, com 
el canvi d'escenari. L’Auditori municipal 
serà aquesta vegada el lloc del lliurament 
de premis. Adell va dir referent a això que 
la intenció principal és que l'acte “se cen-
tri en la Festa de l'esport, a homenatjar a 
les entitats esportives que hi participen, i 
que gaudim tots d'aquest dia”.

Gaspar Redó
C a p  d ’e s p o r t s

Suspenso en fútbol y fútbol sala, 
aprobado en balonmano

Diumenge, tots a la Caminada popular 

Efectivamente, y muy a pesar 
nuestro, el fútbol local merece un 
suspenso en la pasada jornada de-
portiva, además por partida doble, 
ya que tanto el Vinaròs CF como el 
equipo veterano del Vinaròs CF per-
dieron sus respectivos encuentros.
El primero cayó a manos de un flojo 
Benicàssim por 2-1 tras ir ganando 
por 0-1. En cuanto al conjunto de 
veteranos hay que destacar que a 
pesar de jugar un buen encuentro, 
acabó al final derrotado por 1-3 en 
el Nou Estadi frente a un superior 
Amposta.

Por lo que respecta al fútbol sala 
el FS LLangosti de Vinaròs perdió 
en su cancha frente al fortísimo 
Cullera por 1-4.
Y por último hay que destacar la 
magnífica victoria conseguida en 
balonmano por el CB Vinaròs que 
después de una gran exhibición 
de juego arrolló sin paliativos a 
uno de los favoritos, que es el CB 
Castelló por un holgado y claro 33-
24 que lo dice todo.
Ánimo a todos  y a seguir luchando 
para mantener el deporte local en 
lo más alto.

Info CME: 
 
Caminada popular
Inscripcions: Oficina CME i Turisme. 
Dissabte matí i tarda a la plaça de 
l'Ajuntament.

Recorregut: Mateix de tots  els 
anys. Pavelló- ermita (accés lateral, per 
zona de les antenes). Baixada lliure, 
per la part dreta del riu.
Obsequi:  Samarreta regal, aigües de 
Bejis i entrepà de llonganissa cortesia 
de Panaderia Farga i Dicocar.
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El equipo local se llevó los tres puntos
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Gaspar Redó
CD Benicàssim:  Quique, Castillo, Fidi, 
Adrián, Manu, Diego (Aitor), Vicente 
(Zafra), Rafa, Alex (Pastor) Wences y Victor. 
Vinaròs: 
Raúl, Pedro, Oscar Seva (Wifredo), Alex, Peiró, 
Ernesto, Agus, Isach, Sergi, Espinosa i Folch (Pau).  
Árbitro: Ribes Barreda. Mostró amarilla a los locales 
Wences y Victor y a los visitantes Isach y Peiró. 
Goles:  0-1 minuto 30, Peiró; 1-1 minuto 43, 
Alex; 2-1 minuto 44, Manu.

Como no podía ser de otra manera, el equipo 
mejoró notablemente respecto a la jornada 
anterior. La visita a un Benicàssim en horas bajas 
parecía propicia para no volver de vacío. A pesar 
de tener un buen plantel y contar con jugadores 
con experiencia y calidad en la categoría, tan 
solo habían sumado una victoria y un empate 
y tenían serios  problemas atrás ya que habían 
encajado 16 goles, tan solo superados por uno 
por el Almenara. 
Se empezó bien, el debutante Peiró le marcaba 
a su ex equipo y nos ponía en franquicia en el 
marcador. En los dos minutos finales del primer 
periodo todo el buen trabajo se fue por la borda, ya 
que los locales remontaron con dos goles en dos 
jugadas prácticamente iguales de contraataque 
llevadas por la banda con centro y remate.
Luego los locales se dedicaron a nadar y guardar 
la ropa y el marcador ya no se movió en un 
segundo tiempo tedioso. En el descuento se 
pudo empatar en la jugada más clara para ello, 
pero Sergi no acertó y nos vinimos de vacío.
A seguir trabajando para mejorar sobretodo en 
estas jugadas que nos cuestan goles y que nos 
privan de tener algún puntito de más. A pesar de 
esto nuestra situación en la tabla es acorde con 
nuestros intereses.
La clasificación sigue comandada por el Alqueries y 
el Borriana, que han ganado los 7 partidos seguidos 
por el Onda que suma 19 puntos. Nosotros nos 
mantenemos en la novena posición con 9 puntos 
y cierran la tabla el Vilafamés, Almenara y Nules 
con 4, 3 y 2 puntos respectivamente. El Catí, que 
nos visita este domingo a partir de las 16:15 de la 
tarde ocupa la 14 posición con 6 puntos. Duelo 
para rememorar el mano a mano de la temporada 
pasada. El juez de la contienda será Florea y sus 
escuderos Nieto Menacho y Albert Valbuena. Los 
inquilinos del Santa Ana mantienen el mismo 
bloque de la temporada pasada con Andrés 
Felices al frente pero se han reforzado bien con 
el portero Nacho, tres refuerzos han llegado del 
Almassora B (Rubén, Guillermo y Sergi), del Morella 
ha fichado Chillida y el delantero Paquito procede 
del Benicàssim. Su situación en la tabla no es 
acorde con su plantel. Han ganado dos partidos, el 
primero en el campo del Almassora y el segundo 
en casa el domingo pasado al Almenara.
El resto de los nuestros conseguía resultados 
dispares; el filial At. Vinaròs caía en Xert por 3 
tantos a 0, el juvenil del Vinaròs vencía en el campo 
del Castelló C por 1 a 3 y el juvenil del At. Vinaròs 
empataba a 2 tantos en casa ante el Benicense.
El fin de semana se presenta completo con 
partidos desde el viernes hasta el domingo.
Inicia el carrusel el At. Vinaròs que recibe el 
viernes a partir de las 21:00 horas al Ibarsos 
siendo dirigido por Ezaydy, el sábado a partir de 
las 16:30 el juvenil del Vinaròs recibe al Roda B 
impartiendo justicia Monfort Aulet, y se cierra la 
sesión el domingo con el Vinaròs – Catí. Nuestro 
único representante que jugará a domicilio es 
el juvenil del At. Vinaròs. Se desplaza en sábado 
a Morella para medirse al Renomar els Ports, 
partido que pitará Barreda Frasno.

Buen partido el disputado en el municipal 
Torre San Vicente donde los dos contendientes 
realizaron un gran juego de conjunto, sobre 
todo en este primer periodo que fue cuando 
se marcaron los goles. Los langostineros se 
adelantaron en el minuto 30 con un precioso 
gol de Roberto Peiró, pero la reacción de los 
locales no se hizo esperar y al filo del primer 
tiempo marcaron en el espacio de dos minutos 
los dos goles que significaron el triunfo final.

esp rt
Próximamente

La revista de deporte de Vinaròs, Benicarló i Peñíscola

Anuncios breves
El "Setmanari Vinaròs" 

pone a disposición de los 
ciudadanos un servicio 

gratuito de anuncios por 
palabras.  Dichos anuncios 

deberán contener un 
máximo de 125 caracteres 
incluyendo los espacios. 

Se enviarán a la dirección: 
 diarietdevinaros@

hotmail.es 
y se publicarán durante 2 

números consecutivos.  
No se publicarán los 

anuncios que puedan 
suponer una publicidad 
encubierta de empresas 
privadas ni anuncios de 

actividades u objetos 
ilícitos. 

Es ven violoncel 1/2 
en molt bon estat, 
amb arquet i funda. 
Tel. 650 87 66 83

Se comparte oficina, 
con sala de juntas 
y videoconferencia 
preferible abogad@ bien 
situada y económica. 
Tel 600 400 447

Vendo Cuna Alondra, 
muy nueva, color 
naranja+accesorios+regalo 
Carrusel, valorado en 700 
euros. Precio: 200 euros, 
Tel. 645 087 095

Se alquila casita de 45m 
entre Vinaròs y Colonia 
Europa con jardín i 
parking. Un dormitorio 
doble, uno simple, 
aseo, cocina-comedor y 
trastero-lavadero. 400€. 
Tel. 659 840 884

Vendo motor diesel, marca "Campeón" de 25 HP, con 
bancada, seminuevo. 500 €. Tel. 653927735
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Sénior masculí 
Gentvikinga Bàsquet Torrent - 65
Club Bàsquet Vinaròs Servol – 66
Parcials 16-13, 11-18, 11-18 i 27-17.
Primer partit de la temporada, on 
els vinarossencs es van desplaçar 
a Torrent per jugar davant l’equip 
Gentvikinga bàsquet.
El partit va començar molt igualat i 
es va arribar a la fi del primer quart 
amb un 16-13 per als locals. En el 
segon quart els vinarossencs van 
sortir a per el partit i en un parcial 
d’1 a 5 en els primers minuts va 
posar als llagostiners per davant en 
el marcador. A partir d'aquí van anar 
augmentant la diferència, arribant 
al descans amb el marcador 27-

31. El tercer quart va seguir amb la 
mateixa tònica, l’equip vinarossenc 
va seguir seriós en defensa i en 
atac seguien encistellant, pareixia 
que seria un passeig per als nostres 
perquè en acabar aquest tercer quart 
guanyàvem d’onze punts 38-49. 
Però com ja vam veure en la pre-
temporada els jugadors llagostiners 
es van relaxar i es van deixar empatar 
el partit a 49 punts a falta de sis 
minuts per a la fi del partit, el tècnic 
de l’equip vinarossenc va demanar 
temps mort i va anar molt bé, perquè 
els jugadors es van tornar a posar les 
piles i a falta d’un minut es posaven 
vuit punts amunt, 56-64, però dues  
decisions arbitrals i els nervis van 
fer encaixar un parcial de 9-1, que 
va valdre als locals per empatar un 

altre cop el partit a 65, a falta de 
10 segons i pilota per als jugadors 
vinarossencs. Incomprensiblement 
l’equip local va fer falta a Joan al mig 
camp, la pressió no va poder amb 
el jugador vinarossenc, que va fer el 
primer tir lliure i va posar un punt 
amunt l’equip, i va fallar el segon. 
Els jugadors locals  van tirar a la 
desesperada i no van encistellar, així 
es va arribar a la fi del partit davant 
l’alegria dels jugadors vinarossencs. 
Primera victòria en una pista on serà 
molt difícil guanyar als altres equips.

Sénior femení Autonòmic
Burjassot Club Bàsquet - 50 
Wok Hum C. B. Vinaròs - 61 
Cinc inicial-, Alba P. (7), Cèlia (27), 
Irene, Sonia (1), Noelia (9).
Bea (10), Alba G., Lara (3), Maria José 
(2). Dolo (2).
Parcials 8-27, 20-8, 7-15 i 15-11.
Primer partit i primera victòria a domi-
cili per les jugadores vinarossenques, 
on la falta de rodatge dels dos equips 
va ser la tònica a destacar durant tot 
el partit, tenint tots dos equips alts 
i baixos en diferents fases�. Malgrat 
això, l'equip vinarossenc va poder i 
va saber administrar la important di-
ferència en el marcador obtinguda 
durant el primer quart. Tot i que les 
locals van poder reduir la diferència 
a quatre punts a falta de cinc minuts 
per finalitzar el partit, les visitants van 
saber reaccionar de nou per ampliar 
la diferència i endur-se una bona vic-

tòria que ajuda a afrontar el campio-
nat amb el major ànim.
Per dema diumenge es jugaran dos 
partits en el Pavelló Poliesportiu de 
Vinaròs, el primer es jugarà a partir 
de les 12 del migdia i enfrontarà 
als equips cadets  C. B. RuralCaixa 
Vinaròs - Club Esportiu Graó Castelló.  
Per la tarda, a partir de les 19:00, el 
sénior masculí s’enfrontarà al Nou 
Bàsquet Riba -Roja, equip que en la 
primera jornada també va guanyar 
el seu partit, pel que a priori es 
presenta un partit molt interessant. 
Si vols gaudir del bon bàsquet vine al 
pavelló, t’esperem. Entrada gratuïta. 

Escola de bàsquet Agustí baila
El passat dissabte, des de les 9 del 
matí fins a les 2 de la tarda, tots els 
equips de l’escola del Club van jugar 
uns partits amistosos enfront el 
Benicarló, uns equips van guanyar 
i altres van perdre, es va notar la 
falta de rodatge en quasi tots el 
partits, però a base del dia a dia en 
els entrenaments i el superar-se cada 
dia, farà que tots els equips guanyen 
en solidesa defensiva i joc en equip.
Destaca l’estrena de dos equips nous 
dins de l’escola: el cadet femení i 
l’equip prebenjamí, que a tota la gent 
que formen aquest Club ens fa molta 
il·lusió, ja que està format per gent molt 
jove. També destaquem l’afluència 
de pares, avis i amics per a veure 
a les noves promeses del bàsquet 
vinarossenc. Enhorabona a tots. 

ESPORTS

Club Pesca Deportiva “La Lubina

El Club Pesca Deportiva La Lubina 
celebró este pasado sábado día 15 de 
octubre 2011, el undécimo concurso 
correspondiente al Campeonato 
social del 2011 en la costa norte 
“roque”, desde las 19:00 a las 02:00 
horas, en la modalidad de individual. 
Y siguiendo un poco con la rutina de 
lo que hemos tenido durante todos 
los concursos, la noche fue muy 
decepcionante en capturas. Y los 
ganadores fueron:

1º - Javier Beltrán
2º - José A. Garcia Burgos
3º - Antonio Carrasco Sanz
Pieza de mayor peso: Javier Parriego 
(625 gramos).
Ya van quedando pocos concursos 
y los pescadores apurando todo lo 
que pueden para poder obtener 
una buena clasificación. Indicaros 
que el próximo día 29 de octubre se 
realizará el concurso que se aplazó 
por culpa de la climatología.                                   

bÀSQUEt.  Club Bàsquet Vinaròs Servol
Victòries a domicili per als dos equips séniors

Como ya anunciábamos la semana 
anterior, este domingo 16 de oc-
tubre empezaba la temporada de 
ciclo-cross. La Xallenge valenciana 
de Ciclo-cross empezaba con su pri-
mera carrera en Sueca, en la cual la 
UCV estuvo representada como ya es 
costumbre. En dicha competición no 
pudieron quedar mejor, dejando la 
UCV en un buenísimo lugar. 
1r clasificado Máster 60: Emilio Fandos 
1r clasificado Máster 50: Ignacio Fan-

dos Aragüete
8º clasificado Máster 30: Ignacio Fan-
dos Garriga
Entre los componentes de la UCV, 
que también participaron estava Ja-
vier Ordoñez.
La próxima prueba puntuable para 
la Challenge de Ciclo-cross de la 
Comunitat Valenciana, se celebra-
rá en Carlet (València) el próximo 
domingo 23 de octubre a partir de 
las 9:30 horas.

PESCA.  La LubinaCIClISME.  Unió Ciclista Vinaròs

Concurso sénior
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El pasado jueves, el Futur 09 tuvo una reunión 
en las oficinas del Vila-real CF, para cerrar un 
acuerdo de colaboración que provocará un 
importante avance en el club vinarocense.
El acuerdo que se ha conseguido es muy amplio, 
pero facilitará un avance en la infraestructura 
organizativa del Futur 09, convirtiéndose en el 

club de referencia y representativo del Villarreal 
CF en el norte de la provincia de Castellón y sur de 
Tarragona, sin perder su carácter y filosofía que se 
mantiene desde su creación en el año 2009.
Tras el acuerdo realizado, el Futur 09 tendrá un 
contacto directo y constante con el club "groguet" 
en lo que a jugadores se refiere, tendrá importantes 
oportunidades en entradas para los partidos, y 
todo tipo de actividades que se irán realizando a lo 
largo de la temporada.
Nueva oficina de información Futur 09
Desde el 24 de octubre, el Futur 09 abre una oficina 
de información y atención al público con carácter 

exclusivo. Ésta nueva oficina está situada en paseo 
Juan Ribera, nº 25 de Vinaròs (junto al Mercadona 
"viejo"), y tendrá un horario fijo de atención:
Miércoles de 17h a 19h & viernes de 11h a 13h
En ésta nueva oficina que será exclusiva del Futur 
09, podrás informarte sobre inscripciones, horarios, 
ropa y cualquier tipo de duda que pueda surgir a 
los alumnos, familiares y a toda persona interesada 
en inscribirse.
Recuerda que se mantienen el resto de vías 
de información: teléfonos 655.98.12.41 y 
692.182.062, www.escolafutur.es e info@
escolafutur.es

FUtbol.  Escuela de Fútbol Futur 09 

La Escuela Fútbol Base Vinaròs te informa que por 
formar parte de la escuela tienes a tu disposición 
un pase para ver los partidos del Vinaròs CF y 
además la escuela tambien tiene 50 entradas 
gratis para presenciar los partidos del Vila-real 
CF, este año hemos aceptado la propuesta del Vila-
real para colaborar con ellos, ya que muchos son 

los jugadores que han salido de esta escuela para 
incorporarse a la disciplina del Vila-real, el contacto 
entre los dos clubes sigue siendo el mismo que 
en años anteriores ya que hay ojeadores que 
observan a nuestros chavales, piden informes 
y ellos mismos se encargan de ir a los partidos 
que disputamos en Castelló a tomar notas de las 
actuaciones de los mismos. Como es normal no 
pueden dejar pasar por alto a la escuela del Vinaròs 
CF, el año pasado nuestro cadete A quedó tercero 
en la categoría Preferente, por lo que significa 
que buenos jugadores se han formado en la 
escuela para estar en una posición tan alta en una 

categoría tan difícil. Desde aquí queremos animar 
a todos los integrantes de la escuela a seguir 
trabajando como hasta ahora, unos nos aplauden 
y otros nos persiguen copiando el modelo, por 
algo será. Puedes encontrar toda la información de 
los partidos que han disputado y horarios de esta 
semana en www.futbolbasevinaros.com
Les recordamos que están abiertas las 
inscripciones para jugar en la Escuela Fútbol 
Base Vinaròs la temporada 2011/2012, gratuidad 
para los alumnos nacidos en 2006-2007, para más 
información pueden llamar al Telf. 678 465 495 o 
en la web www.futbolbasevinaros.com

FUtbol.  Escola Futbol Base Vinaròs C.F.

50 entradas gratis para ver al Vila-real

El C.E. Futur 09 Vinaròs, colaboración con el Vila-real C.F.

DIA: DISSABTE, 22.10.2011 PAVELLÓ POLIESPORTIU
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE

16,00 PISTA PARQUET FUTBOL SALA JUVENIL VINAROS FS - INTER. CASTELLÓ CFS "A"

DIA: DIUMENGE 23.10.2011 PAVELLÓ POLIESPORTIU

HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE

12,00 PISTA PARQUET BÀSQUET CADET CB VINARÒS SERVOL – CE GRAO DE CASTELLÓ
19,00 PISTA PARQUET BÀSQUET SENIOR MASCULI CB VINARÒS SERVOL - NB RIBA-ROJA

DIA: DISSABTE, 22.10.2010 CIUTAT ESPORTIVA

HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE

10,00 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL INFANTIL VINARÒS C.F."A" - C.D.RODA "B"

11,30 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL CADET VINARÒS C.F."A" - C.D.RODA "B"

16,00 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL PREBENJAMI PREBENJAMI CS - CE FUTUR 09 VINAROS

16,00 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL PREBENJAMI PREBENJAMI "A" MONTSIA - STA BARBARA

17,00 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL PREBENJAMI PREBENJAMI "B" MONTSIA - CF AMPOSTA BLANC

DIA: DIVENDRES 21.10.2011 ESTADI

HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE

21,00 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL AMATEUR ATH. VINARÒS CF. - CD. ELS IBARSOS

DIA: DISSABTE 22.10.2011 ESTADI

HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE

16,30 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL JUVENIL VINARÒS C.F."A" - C.D.RODA "B"

DIA: DIUMENGE, 23.10.2011 ESTADI

HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE

16,15 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL 1ER EQUIP VINARÒS C.F. - C.D. CATÍ

DIA: DISSABTE, 22.10.2011 PISTA D’ATLETISME

HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE

10,00-14,00 PISTA ATLETISME ATLETISME ESCOLAR JORNADA D’ATLETISME ESCOLAR
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El pasado fin de semana se celebró, en el Pabellón 
de Vinaròs, la presentación de todos los equipos 
del Club con gran asistencia de aficionados y 
autoridades. Desde aquí queremos dar las gracias 
a todos por el apoyo recibido en este acto tan 
importante para nuestros equipos.
Aprovechamos para entregar los trofeos de la 
temporada pasada a los siguientes equipos:
 Cadete masculino: Campeón Copa Federación 
(entregó la copa D. Luis Albalate, delegado de 
la Federación de Castellón).
Sénior masculino:  Ascenso a 1ª Autonómica 
(entregó la copa D. Luis Adell, concejal de 
Deportes).
Juvenil masculino: Ascenso a 1ª Autonómica (entregó 
la copa Gabriel Martorell, del C. Bm. Vinaròs).
Estamos muy ilusionados ante una nueva 
temporada y estamos convencidos que con la 
ayuda de todos conseguiremos que nuestros 
equipos sean competitivos en sus respectivas 
ligas, y que poco a poco tengamos más y mejores 
jugadores de balonmano formados en nuestro 
Club, ese es nuestro objetivo.
 Resultados:
 Sénior masculino
 C. Bm. Vinaròs 33 - Bm. Castelló 24
 Marc Sanz, Carlos y Germán (Porteros), José Mari 
(5), Carlos (4), Alex (6), Eddy (6), Nahuel (6), Curto 
(1), Marc Ferre (1), Josep e Iván.
 Muy buen partido de nuestros jugadores ante un 
rival complicado y con muchas ganas. El partido 
comenzó complicado con ventajas iniciales para 
el Castellón, pero la salida de Carlos en la portería 
nos dio un plus de tranquilidad y logramos llegar 
al descanso con ventaja de 16 a 13. La segunda 
parte fue mejor y desde un inicio los nuestros se 
fueron a por la victoria con buenas defensas y un 
ataque muy fluido, llegando al final del partido 
con un excelente resultado de 33 a 24. Este sábado 
jugamos en la pista del Alqueries, equipo muy 
difícil, veremos si somos capaces de traernos los 2 
puntos.

 Juvenil masculino
 C. Bm. Vinaròs 28 - Bm. Castelló 31
  Partido muy difícil donde nuestros jóvenes 
jugadores no pudieron ante un buen equipo como 
el Castellón, y ya desde un inicio se vio que la cosa 
sería muy complicada, al final un buen arreón de 
los nuestros nos permitió situarnos a 2 goles pero 
no bastó para acercarnos más y poder entrar en el 
partido. Tremendo tiene trabajo con estos chicos 

y estamos convencidos que poco a poco irán 
cogiendo el ritmo a esta categoría y nos darán 
muchas alegrías.  Ánimo muchachos y a seguir 
trabajando.
 Otros resultados:
 Cadete masculino:   C. Bm. Vinaròs  29  -  Handbol 
Benicarló  24
Infantil masculino: C. Bm. Vinaròs  45  -  Handbol 
Benicarló    5

Partidos

Les atletes Elka Sanz i Carla Masip del Club 
Esportiu Aigües de Vinaròs van competir, el 
passat cap de setmana, a les pistes d’atletisme 
del Túria, a València, al Campionat d’Espanya 
de clubs cadet, com a filials de l’Atletisme 
Playas de Castellón.
Carla va competir en la prova de 1000 metres 
llisos, acabant la carrera en 2ª posició amb un 
temps de 3'10” i Elka va participar en la prova 
de 300 metres tanques, creuant la meta en 3r 
lloc amb un temps de 49”.
L'equip femení del Playas de Castellón 

realitzà una magnífica actuació, destacant 
una excel·lent competició de totes les xiques 
i sobretot la gran labor d'equip i alçant-se 
amb el títol de campiones d'Espanya. Sens 
dubte les nostres dos atletes vinarossenques 
van contribuir de manera molt notable a la 
consecució d'este triomf de l'equip.
El pròxim cap de setmana, a les Pistes d'Atletisme 
de Vinaròs, es desenrotllarà una jornada atlètica 
dels Jocs Esportius de la Comunitat Valenciana 
en què participaran atletes des de la categoria 
benjamí fins a  juvenil.

Elka Sanz i Carla Masip al Campionat d’Espanya de clubs cadet d'atletisme
AtlEtISME.  Club Esportiu Aigües-Vinaròs

bÀSQUEt.  Club Bàsquet Vinaròs Servol
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L'FPA informa:

L'Ajuntament informa:

Continua oberta la inscripció d'aquells 
cursos on queden places. Alguns d'ells són:
Pràctica esportiva:
Gimnàstica de tonificació : 
Dimarts i divendres de 15.30 a 16.30 h. Inici: 
18 d’octubre. Professor: David Carrillo.

Tai-txí : 
Dilluns i dimecres de 19.30 a 20.30h. Inici: 10 
d’octubre. Professora: Remei Cid

Tai-txí: 
Dilluns de 20 a 21.30h. Inici: 7 de novembre. 
Professor: Ricardo Royo

Balls, danses, ritmes…
Dansa oriental Nivell 2:
Dimarts i dijous de 20.30 a 21.30h. Inici: 8 de 
novembre. Professora: M. Dolores Albiol

Sevillanes Nivell 2: 
Dilluns i dimecres de 20.30 a 21.30h. Inici: 9 
de novembre. Professora: Vanessa Abad

La veu com a instrument: 
Dilluns de 19.15 a 20.45h. Inici: 28 de 

novembre. Professor: Carlos Vives

Valencià
Valencià per a estrangers i 
nouvinguts:
Dimarts i dijous de 20 a 21.30h. Inici: 10 de 
novembre. Professora: Pepi Queralt

Valencià Nivell Oral: 
Dimarts i dijous de 15.15 a 16.45h. Inici: 10 de 
novembre. Professora: Pepi Queralt.

Valencià Nivell Elemental :
Dilluns i dimecres de 9.15 a 10.45h. Inici: 9 de 
noviembre. Professora: Pepi Queralt. 

Valencià Nivell Elemental: 
Dilluns i dimecres de 15.15 a 16.45h.  Inici: 9 
de noviembre. Professora: Pepi Queralt. 

Valencià Nivell Superior:  
Dilluns i dimecres de 19.15 a 20.45 h. Inici: 21 
de noviembre. Professor: Joan Guzman

Noves tecnologies:
Comptabilitat informatitzada: 
Contaplus  

Dimarts, dimecres i divendres de 18 a 20h. 
Inici: 26 d’octubre. Professor: Ismael Carbó

Internet i correu electrònic: 
 Dimarts i dijous de 15 a 17h. Inici: 3 de 
novembre. Professora: Míriam Buale.

Programa Excel:
 Dimarts i dijous de 9.15 a 11.15h. Inici: 15 de 
novembre. Professora: Míriam Buale.

També cursos de castellà per 
a estrangers, bonsai, boixets i 
maquillatge.
Pots consultar horaris a www.epa.
vinaros.es

Informació i inscripcions:

Dilluns, dimarts i dimecres 

de 11.30 a 13.30h.

Dijous de 18 a 20h
Antiga escola S. Sebastià.
Tel. 964 40 74 93

Se recuerda que la circulación 

en superficie por el tramo 

delimitado del paseo marítimo 

en las comprendidas entre la 

avenida Jaume I y la plaza San 

Telmo es sólo para personas 

autorizadas y vehículos de 

servicios y emergencias.

Circulación
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Regidoria d’Educació informa:

Regidoria de Benestar Social informa:

L'Ajuntament informa:

L'FPA informa:

L'Ajuntament informa:

De dilluns a divendres 

Matins de 8:00h a 13:30h. 

Tardes de 17:30 a 20:30h. 

Dissabte

Matins de 7:30h a 14:00h.

L’horari d’hivern estarà vigent de 

l’1 d’octubre al 31 de maig 

Horari d’hivern del 
Mercat municipal

Nou servei d’autobús Vinaròs-Benicarló-UJI
La Regidoria d’Educació de l’Ajuntament de Vinaròs vol posar en coneixement de 
tots els estudiants de l’UJI el nou servei d’autobús posat en marxa entre la Diputació 
de Castelló, la Universitat Jaume I i els Ajuntaments de Benicarló i Vinaròs.

Aquest autobús, que ja funciona, té les següents parades, horaris i preus:

- Parades a Vinaròs: Riu Cervol, c. de Sant Cristòfol i av. de Pablo Ruiz Picasso.

- Horari:  De dilluns a divendres no festius a les 6:30 hores. 
Arribada a l’Àgora de l’UJI a les 7:50 hores.
Sortida de Castelló a les 16 hores, arribada a Vinaròs a les 17:20 hores.

- Preu:
	 abonament esPecial uJi: 850 €/curs escolar, a pagar en tres terminis (el 
bitllet surt a 2,12 €) o 800 €/curs escolar si el pagament es fa al comptat (el bitllet 
surt a 2,00 €).
	 bitllet descomPte amb targeta d’estudiant de l’UJI: 4,85 €
	 bitllet normal: 6,45 €

L'abonament especial UJI és d'ús exclusiu per als membres de la comunitat 
universitària i es podrà utilitzar en qualsevol servei de l'empresa que cobrisca 
el trajecte de Castelló-Vinaròs, per a origen i destinació autoritzats en aquest 
abonament, qualsevol dia de la setmana, diumenges i festius inclosos.

Aquest nou servei està disponible per a tot el públic en general.

Eixida: 8h, al Parc de les Catalinetes, amb cotxes particulars.
Trobada: 9h a la plaça de Vallibona. (enfront del Rest. La Carbonera).
Ruta a peu per les vores del riu (assequible per a tothom).
12:30 h - Visita al poble i a l’església.
14 h- Dinar al Restaurant La Carbonera. Preu: 13 €
Per la vesprada tornada a casa. Pel camí pararem a l’ermita de St. Domingo. 

Organitza: Associació d’Alumnes del Consell Municipal 
d’FPA  i Aula de Natura.
Apunta’t a les oficines del Consell 
Municipal d’FPA

29 d’octubre de 2011. Dissabte. 
Diada històrica i natural a 

Vallibona

Taller d’Educació: 

L’Educació és cosa de tots

Xarrada “Com implicar-te en l’educació del 
teu fill/a: Consell Escolar i AMPA” a càrrec 
d’Agustí Pérez Folqués, Secretari del Consell 
Escolar de la Comunitat Valenciana i Luciano 
Ferrer Pons, President de la FAPA Manuel 
Tarancón.
Dimecres 26 d’octubre a les 19 hores
Saló d’actes de la Biblioteca 
Municipal   
Organitza: Regidoria d’Educació

Tramitació de 

la Targeta Daurada

Es comunica a les persones interessades a 
obtenir la Targeta Daurada per poder accedir 
al transport públic urbà de manera gratuïta, 
que el proper dia que es durà a terme la seva 
tramitació serà el 4 de novembre de 2011.

Requisits:

- Estar empadronat a Vinaròs.
- Tindre 65 anys complits.
- Presentar el DNI original.

Lloc: Regidoria de Benestar Social, Pl. de Sant 
Antoni, 19-baix
Horari: de 10:00h. a 13:00h.
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ESQUELES

PUBLICITATESQUELES

ANIVERSARIS

964 450 085

Subscriviu-vos a 
El Diariet

E-mail comercialsegundamano.ws@gmail.com

Telf. 659 913 298

Buzoneo profesional
y reparto profesional
de todo tipo de publicidad
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